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Znova na referendum
Po tem, ko je ustavno sodišče konec lanske-

ga leta zavrnilo zahtevo državnega zbora, naj 
prepove referendum o družinskem zakoniku, je 
Civilna iniciativa za družino in pravice otrok ta-
koj po novoletnih praznikih nadaljevala z zbira-
njem podpisov za razpis referenduma o ome-
njenem zakoniku. Zadostno število podpisov, 
40 tisoč, je bilo zbranih v petek, zahtevo za raz-
pis referenduma pa bo civilna iniciativa vložila 
v teh dneh. V civilni iniciativi se zavzemajo, da 
bi bil referendum čim prej oziroma skupaj z na-
domestnimi županskimi volitvami, ki bodo 11. 
oziroma 25. marca. 

Minister za delo, družino in socialne zadeve, 
ki opravlja tekoče posle, dr. Ivan Svetlik je v od-
zivu na odločitev ustavnega sodišča dejal, da 
je odločitve ustavnega sodišča sicer treba spo-
štovati, vendar konkretno odločitev sodišča ob-
žaluje, ker slednje ni v zadostni meri upošteva-
lo 5. člena ustave, ki pravi, da država Slovenija 
na svojem ozemlju varuje človekove pravice in 
temeljne svoboščine.

Organizacija Amnesty International, ki si 
po vsem svetu prizadeva za varstvo človeko-
vih pravic, je ob tem izrazila zaskrbljenost, ker 
se je uveljavitev družinskega zakonika odda-
ljila, istospolni partnerji in njihovi otroci pa bo-
do še naprej izpostavljeni kršitvam človekovih 
pravic. Mednarodno veljavno in v praksi upo-

števano pravo namreč prepoveduje diskrimi-
nacijo na podlagi spolne usmeritve. V Amne-
sty International upajo, da se bo Slovenija pri-
družila  državam, ki imajo svoje pravne sis-
teme usklajene z mednarodnimi, in pozivajo 
vlado, naj zagotovi, da se referendum ne bo 
uporabil kot širitev sovraštva proti istospolno 
usmerjenim.

Odzval se je tudi ljubljanski nadškof in me-
tropolit dr. Anton Stres, ki je odločitev ustavne-
ga sodišča pozdravil, saj to po njegovem mne-
nju pomeni, da prizadevanje Cerkve za raz-
pis referenduma ni bilo niti diskriminatorno ni-
ti v nasprotju s temeljnimi človekovimi pravica-
mi. Kako je zbiranje podpisov za razpis referen-
duma o družinskem zakoniku potekalo v Zgor-
nji Savinjski dolini, poročamo v tokratni temi te-
dna, med številnimi aktualnimi informacijami 
pa boste našli tudi poročilo o tem, kakšno ško-
do je v naših krajih pred dnevi povzročil orkan-
ski veter. Nadaljujemo z akcijo izbora naj oseb-
nosti leta v vseh sedmih občinah, zato ne za-
mudite priložnosti, da s predzadnjim kuponom 
namenite svoj glas tistemu, ki si ga po vašem 
mnenju najbolj zasluži! 
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Tema tedna 

ZA REFERENDUM TISTI, KI SO PROTI NOVEMU DRUŽINSKEMU ZAKONIKU

Na območju Upravne enote Mozirje 
presežena pričakovana kvota podpisov 

V samo enem dnevu je podpis za referendum pred upravnim centrom v 
Mozirju oddalo 132 ljudi. (Foto: Štefka Sem)

Novi družinski zakonik, ki ga je državni zbor sprejel junija, 
je dvignil veliko prahu. Civilna iniciativa za družino in pravice 
otrok je temu nasprotovala in zahtevala referendum. Državni 
zbor je odločitev o zahtevi za ustavno presojo posledic referen-
duma izglasoval 2. septembra, dan po tem, ko so pobudniki re-
ferenduma začeli zbirati podpise za zahtevo za njegov razpis. 
V dveh dneh so zbrali preko 25.000 podpisov, zbiranje so na-
to prekinili do odločitve ustavnega sodišča, ali je referendum 
ustaven ali ne. Sodišče je konec decembra odločilo, da je re-
ferendum ustaven in takoj po novem letu so pobudniki pričeli 
z zbiranjem preostalih 15.000 potrebnih podpisov za referen-
dum, ki so jih zbrali prej kot v tednu dni.

DEFINICIJA DRUŽINE 
Slovenci bomo tako o tem, kaj 

je družina, o istospolnih zvezah 
in o možnosti posvojitve otrok pri 
istospolnih partnerjih odločali na 
referendumu. Ravno enačenje is-
tospolne zveze z zvezo moškega 
in ženske ter možnost, da eden iz-
med partnerjev v istospolni par-
tnerski zvezi posvoji partnerjeve-
ga biološkega otroka, so med na-
sprotniki zakonika in hkrati zago-
vorniki referenduma najbolj vro-
ča tema. 

Civilna iniciativa za družino in 
pravice otrok pod vodstvom Aleša 
Primca je skupaj s 500 prostovolj-
ci zbirala podpise za referendum. 
Po njihovi definiciji sestavljajo dru-
žino oče, mati in otrok, vse ostale 
skupnosti naj bi razvrednotile defi-
nicijo družine. Menijo, da otrok po-
trebuje skrbna in ljubeča mamo in 
očeta. 

Družinski zakonik bi moral spo-
štovati in spodbujati največje kori-
sti otrok ter reševati največje pro-
bleme slovenskih družin. Menijo, 
da temu ni tako. Zakonik ne prina-
ša potrebnih ukrepov za odgovor-
no pripravo na družinsko življenje, 
ne spodbuja odgovornega staršev-
stva, ne prinaša potrebnih ukrepov 
za zmanjševanje števila razdelje-
nih družin, so v civilni iniciativi za-
pisali v izjavi za javnost. 

ZA IN PROTI
V kampanjo proti zakoniku 

se je dejavno vključila tudi slo-
venska Rimskokatoliška cerkev, 
med strankami so referendum 

podprli v Novi Sloveniji, Sloven-
ski ljudski stranki in Slovenski 
demokratski stranki. Po mnenju 
SLS zakonik posega v temelje 
naše družbe in ruši temeljni po-
men zakonske zveze, ki je v za-
snovanju družine. 

Ravno nasprotno so v Gibanju 
in Stranki za trajnostni razvoj Slo-
venije – TRS ob odločbi Ustavne-
ga sodišča RS, s katero to dovo-
ljuje nadaljnje aktivnosti in s tem 
tudi morebitno izvedbo napoveda-
nega referenduma zoper novi dru-
žinski zakonik, zaskrbljeni in ogor-
čeni. »V TRS smo globoko prepri-
čani, da človekove pravice in te-
meljne svoboščine ter posebne 
pravice družbenih manjšin nikoli 
ne morejo biti predmet glasovanja 
in morebitnega pre-glasovanja ve-
čine,« so zapisali. Zakonik so na-
čeloma podprli tudi v stranki Pozi-

tivna Slovenija in Državljanski listi 
Gregorja Viranta.

RAZVREDNOTENJE ZAKONSKE 
ZVEZE

Ministrstvo za delo, družino in 
socialne zadeve zagovarja pre-
dlog zakonika z izjavo, da z dru-
žinskim zakonikom celovito ureja-
jo celotno družinsko pravo in v in-
teresu koristi otroka krepijo vpliv dr-
žave na odnose znotraj družine. Ta 
pomoč države se kaže predvsem v 
tem, da bo več možnosti za inter-

VARSTVO KORISTI OTROK
Pojem družine je v predlogu za-

konika zastavljen širše kot v veljav-
nem zakonu, sestavni del družine 
je otrok in če ni otroka, ni družine. 
Poleg tega za družino šteje otrok z 
enim staršem. Zakonska zveza je 
določena kot življenjska skupnost 
dveh oseb istega ali različnega spo-
la, prav tako zakon prvič prizna-
va pravne posledice tudi življenjski 
skupnosti dveh oseb istega spola, 
ki nista sklenila zakonske zveze. 

Z zakonikom se pristojnost za 
odločanje o ukrepih za varstvo ko-
risti otrok deli med center za social-
no delo ter sodišča. O nujnih ukre-
pih odločajo centri za socialno de-
lo, začasne odredbe in ukrepi traj-
nejšega značaja se prenesejo na 
sodišča. Nov zakonik ureja poglav-
ja posvojitve, rejništva, dolžnosti 
preživljanja med starši in otroki ter 
skrbništvo. 

PRESEGLI PRIČAKOVANO KVOTO 
PODPISOV 

Podpise za referendum so pro-
stovoljci na pobudo civilne iniciati-
ve po Sloveniji zbirali že lani, ko so 
v dveh dneh zbrali 25.000 podpi-
sov, z zbiranjem so nadaljevali po 
novem letu. Prostovoljci so podpi-
se zbirali tudi pred upravnim cen-
trom v Mozirju in na krajevnih ura-
dih po zgornjesavinjskih občinah. 
Prostovoljka Alenka Brezovnik je 
povedala, da so presegli pričako-
vano kvoto podpisov za obmo-
čje Upravne enote Mozirje. V štirih 
dneh so zbrali 344 podpisov, ne-
kateri krajevni uradi so podpise od-
poslali sami, zato točnega podat-
ka za Zgornjo Savinjsko dolino Bre-
zovnikova nima. Septembra so v 
dveh dneh zbrali 241 podpisov. Pri 
zbiranju podpisov v Mozirju je so-
delovalo deset prostovoljcev. 

Štefka Sem

vencijo v te odnose, kadar bo to po-
trebno zaradi varstva koristi otrok. 

Osnovni cilj zakonika je izboljša-
nje položaja otrok v družinskih raz-
merjih, menijo snovalci zakona. 
Drugi cilj je hitrejše reševanje zadev 
na družinskem področju. Predlog 
zakonika prvič določa prepoved te-
lesnega kaznovanja otroka, ki zave-
zuje ne le starše, temveč tudi druge 
osebe. Z družinskim zakonikom na 
novo in skladno z odločbo Ustavne-
ga sodišča urejajo pravna razmer-
ja življenjskih skupnosti istospolno 
usmerjenih partnerjev. 
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Aktualno

GASILCI IN DELAVCI ELEKTRA CELJE POLNO ZAPOSLENI

Veter podiral drevje in 
povzročal okvare na 

električnih vodih

Med »žrtvami« hudega vetra je bil tudi reklamni kozolec na Ljubnem ob 
Savinji. (Foto: Štefka Sem)

OSNOVNA ŠOLA NAZARJE

Ravnatelja Kavtičnika 
zamenjala Lešnikova

Vesna Lešnik: »Tudi sama se bom zavzemala za iste smernice, kot jih je 
začrtal moj predhodnik.« (Foto: Marija Šukalo)

Od novega leta naprej v nazar-
ski osnovni šoli opravlja naloge 
vršilke dolžnosti ravnateljice Ve-
sna Lešnik. Po šestnajstih letih 
dela z otroci je to za Velenjčanko 
svojevrsten izziv, ki ga je sprejela 
na pobudo Jožefa Kavtičnika. Ta 
se je z mesta ravnatelja poslovil 
zaradi političnega angažiranja, 
postal je poslanec v državnem 
zboru na Listi Zorana Jankovića 
– Pozitivna Slovenija. 

Kavtičnik je veljal za zelo uspe-
šnega ravnatelja, ki je dobro vodil 
OŠ Nazarje. Na njej so med prvimi 
ustanovili sklad za socialno ogro-

žene otroke, prav tako pa je na-
zarska osnovna šola med redkimi, 
kjer starši razen hrane drugih polo-
žnic niso plačevali. 

»Tudi sama se bom zavzemala 
za iste smernice, kot jih je začrtal 
moj predhodnik. Poskušala bom 
šolo voditi po enaki poti, kot je to 
bila praksa do sedaj, tako da bo-
do otroci še vedno imeli brezplač-
no šolo,« je povedala Lešnikova, 
ki razmišlja, da bi se prijavila tudi 
na razpis za delovno mesto ravna-
telja; slednji naj bil objavljen nekje 
aprila. 

Marija Šukalo

KMETIJSKO-GOZDARSKA ZBORNICA SLOVENIJE (KGZS) – ZAVOD CELJE

Odslej brezplačno pravno svetovanje za kmete

Specialistka za pravno svetovanje 
Polona Starc bo strankam na voljo 

vsak prvi ponedeljek v mozirski 
izpostavi KGZ Celje. 

(Foto: Marija Lebar)

V ponedeljek se je na mozirski 
izpostavi Kmetijsko gozdarskega 
zavoda Celje mudila pravnica Po-
lona Starc. Ta bo odslej za pravne 
nasvete kmetom v Mozirju na vo-
ljo vsak prvi ponedeljek v mesecu.

Celjski se je od osmih zavodov, 
kolikor jih je v Sloveniji, prvi odlo-
čil za takšno obliko pomoči kme-
tom. Tako želijo pomoč, ki so jo do-
slej nudili na sedežu zavoda v Ce-
lju, bolj približati članom. Kot pra-
vi Starčeva, bodo s tem zmanj-
šali stroške, ko so stranke mora-
le prihajati v Celje, saj je marsika-
tera pravna zadeva zasebne na-
rave pa tudi tako kompleksna, da 

je ni mogoče rešiti po telefonu. Do-
stikrat osebni stik pripomore k bolj-
šemu reševanju posamezne prav-
ne dileme. 

Brezplačno pravno pomoč bo 
pravnica nudila v Slovenj Gradcu, 
v Šmarju pri Jelšah, v Šoštanju in 
Mozirju. Pravnica bo v prostorih 
tukajšnje izpostave zavoda stran-
kam na voljo vsak prvi ponedeljek 
od 8. do 10.30 ure. Starčeva iz se-
danjih izkušenj lahko pove, da gre 
največkrat za svetovanje s podro-
čja ukrepov kmetijske politike, ne-
posrednih plačil, dedovanj in pre-
nosov lastništva ter obligacijskega 
prava. Veliko je zanimanje za zako-

nodajo s področja socialne varno-
sti, kot so pravice iz pokojninske-
ga zavarovanja in podobno. Kot re-
čeno, je svetovanje za kmete brez-
plačno, če pa ti želijo še nadaljnjo 
pomoč, na primer pisanje prošenj 
ali pritožb, je ta storitev plačljiva.

Polona Starc je specialistka za 
pravno svetovanje, ki z omenjene-
ga področja pripravlja tudi različna 
predavanja in seminarje. Na celj-
skem zavodu dela štiri leta. Prej je 
bila zaposlena v mednarodni služ-
bi na ministrstvu za delo, družino 
in socialne zadeve. V okviru te služ-
be se je veliko mudila tudi v Bruslju.

Marija Lebar

Močan veter je v noči s petka na 
soboto največ težav povzročil odje-
malcem elektrike, saj je bilo veliko 
gospodinjstev po Zgornji Savinjski 
dolini lep čas brez nje. Veter je po-
drl številna drevesa in pometal kar 
nekaj opeke s streh.

V petek, 6. januarja, je v Okoni-
ni večje drevo padlo na streho sta-
novanjske hiše in jo poškodovalo. 
Tamkajšnji prostovoljni gasilci so 
zavarovali kraj dogodka in ga raz-
svetlili, zaprli lokalno cesto in raz-
žagali ter odstranili podrto drevo. 
Močan veter je na drugem objektu 
v Okonini razkril del strehe objekta. 
Opeka, ki je padla s strehe, je po-

škodovala gasilsko vozilo. Gasilci 
so streho ponovno pokrili.

Hud veter je povzročil tudi iz-
pade električne energije. V Rade-
gundi, Dol-Suhi in Poljanah je brez 
oskrbe z električno energijo osta-
lo preko dvesto odjemalcev. Prav 
tako je zaradi poškodb na elek-
tričnem omrežju v Podvolovljeku 
noč v temi preživelo 161 odjemal-
cev. Na Ljubnem ob Savinji je zara-
di izpada 14 transformatorskih po-
staj kar 143 odjemalcev na redkeje 
poseljenih območjih občine ostalo 
v temi. Okvare so odpravili delavci 
Elektra Celje.

Štefka Sem
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Organizacije, Gospodarstvo

GEODETSKA UPRAVA REPUBLIKE SLOVENIJE 

Umaknili podatke o individualnih lastnikih 
nepremičnin

Vodja geodetske pisarne Mozirje mag. Moj-
ca Glinšek je povedala, da številčnih podatkov, 
koliko so dobili vlog za popravke glede na po-
skusne izračune, nimajo. Največ je bilo zahtev-
kov za spremembo vrednosti in izmere nepre-
mičnin glede na orto foto posnetke, na naklon 
zemljišča in glede na lego na višjih nadmorskih 
višinah, kar je bilo v celotnem modelu vrednote-
nja kasneje tudi upoštevano. 

Dodala je še, da stranke lahko podatke v regi-
stru nepremičnin spreminjajo z rednimi postop-
ki. To pomeni, da izpolnijo ustrezen obrazec, ki je 
dostopen na portalu prostor.si in se nato v času 
uradnih ur oglasijo v geodetski pisarni v Mozirju.

V torek, 27. decembra, je Geodetska uprava 
Republike Slovenije (GURS) objavila podatke o 
stanju in vrednosti nepremičnin. Spletna stran 
prostor.gov.si je postala pravi hit za obiskovalce, 
saj je bilo mogoče dostopati do številnih podat-
kov imetnikov kakršnekoli nepremičnine pri nas. 
Kmalu po objavi so se v medijih pojavile vesti o 
nekaterih znanih osebnostih in njihovih uradno 
priznanih in ocenjenih nepremičninah. 

Marsikaterega Slovenca je taka javna objava 
zasebnih podatkov zmotila in za to se je infor-
macijska pooblaščenka Nataša Pirc Musar od-
ločila ter izdala začasno odločbo, da morajo bi-
ti nekateri zasebni podatki s tega portala nepre-
mičnin umaknjeni. Menila je, da tako objavljeni 
podatki niso v skladu z ustavno pravico do za-
sebnosti.

Tako je v petek, 6. januarja, GURS podatke o 
zasebnih imetnikih umaknil, ostajajo pa podatki 
o lastnikih, ki so pravne osebe s pravilno vpisa-
no matično številko. Vendar se z mnenjem Pirc-
Musarjeve na geodetski upravi ne strinjajo in bo-
do, kot je napovedal generalni direktor geodet-
ske uprave Aleš Seliškar, na upravnem sodišču 
po preteku 30-dnevnega roka sprožili upravni 
spor.

Aplikacija pa še vedno omogoča vpogled na 
stanje nepremičnin, le podatek, čigava je posa-
mezna nepremičnina, ni več javno dostopen. 
Dostopen je še tistim državnim organom, ki 
imajo do tega pravico. Lastniki nepremičnin do 
svojih podatkov lahko dostopajo s pomočjo ko-
de, ki so jo dobili v lanskem letu, ko je GURS ob-
veščal o poskusnem izračunu vrednosti njiho-
ve nepremičnine. Če kdo kode nima (več), lah-
ko novo dobi v geodetski pisarni. Vlada je lani si-

cer sprejela sklep o ponovnem obveščanju vseh 
lastnikov o sedanjih vrednostih, vendar bi to ter-
jalo precejšnja sredstva, je pa vprašljivo, kako ta 
denar zagotoviti.

Kolikšno je bilo zanimanje za objavljene po-
datke, kaže številka 5,6 milijona obiskov na sple-
tni strani v prvih treh dneh od objave. Tolikšnega 
obiska sistem ni prenesel in nekaj časa dostop 
sploh ni bil mogoč.

Marija Lebar

SAVINJSKO-ŠALEŠKA GOSPODARSKA ZBORNICA 

V razvojnem svetu Savinjske regije tudi dvanajst 
predstavnikov gospodarstva

Janez Jazbec je izrazil je zadovoljstvo, da bo novi 
svet štel 30 članov, saj so v nekaterih drugih 
slovenskih regijah prišli celo do predlaganih 
stočlanskih svetov. (Foto: Marija Lebar)

Tudi letos bo Savinjsko-šaleška gospodar-
ska zbornica pripravila ocenjevanje inovacij 
v SAŠA regiji. Zato so na seji sprejeli sklep o 
objavi razpisa za najboljše inovacije in ime-
novali komisijo za ocenjevanje, ki ji bo zno-
va predsedoval Bojan Stropnik iz Premogov-
nika Velenje. Razpis bo odprt do 2. aprila, ko-
misija bo ocenjevanje izvedla do konca ma-
ja. Podelitev regijskih nagrad je predvidena 
v juniju, septembra pa bo Gospodarska zbor-
nica Slovenije izpeljala še podelitev priznanj 
na nacionalni ravni.

Upravni odbor Savinjsko-šaleške gospodar-
ske zbornice (SŠGZ) se je na 19. redni seji se-
stal v prostorih Šport centra v Juvanju. Člani so 
se seznanili z organizacijo tekem za svetovni 
pokal v smučarskih skokih na Ljubnem ob Savi-
nji, obravnavali pa so še nekatere aktualne zbor-
nične teme. Zaradi zanimive vsebine so na sejo 
povabili tudi direktorja sosednje Regionalne go-
spodarske zbornice Celje Draga Polaka. Na se-
ji je o formiranju razvojnega sveta regije poročal 
direktor Razvojne agencije Savinjske regije Ja-
nez Jazbec.

Jazbec je predstavil sestavo sveta, ki jo zahte-
va nova zakonodaja. Če je bil prejšnji svet sesta-
vljen izključno iz županov – v našem primeru 31 
županov občin celotne Savinjske regije – bodo v 
novem svetu trije razvojni partnerji, in sicer pred-
stavniki lokalnih skupnosti, gospodarstva in ci-
vilne družbe. Izrazil je zadovoljstvo, da so se v 
regiji uskladili, da bo novi svet štel 30 članov, saj 
so v nekaterih drugih slovenskih regijah prišli ce-
lo do predlaganih stočlanskih svetov.

Odlok o ustanovitvi sveta, ki ga bo sestavljalo 
dvanajst predstavnikov lokalnih skupnosti, dva-

najst predstavnikov gospodarstva in šest iz ci-
vilne sfere, je doslej potrdilo 26 občinskih sve-
tov, ostalih pet občin ima to temo na dnevnem 
redu ta mesec. Po tem, kako daleč so s pripra-
vami na novo organiziranost, je tukajšnja regi-
ja med prvimi v državi. Po optimističnem scena-
riju, je dejal Jazbec, bi lahko bil svet formiran že 
konec marca. 

Predsednica upravnega odbora SŠGZ dr. 
Cvetka Tinauer se je navezala na to temo in pre-
dlagala članom odbora sklep, da predstavnike 
tukajšnjega gospodarstva – ti bodo štirje – in 
predlaga delovno predsedstvo, predlog pa na-
to potrdi še odbor. Pri tem je Tinauerjeva izrazila 
zadovoljstvo, da so v formiranje članstva v svetu 
povabljeni tudi predstavniki obrtno-podjetniške 
in kmetijsko-gozdarske zbornice.

Marija Lebar

(Foto: ML)
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RAZŠIRJENA SEJA UPRAVNEGA ODBORA SAVINJSKO-ŠALEŠKE GOSPODARSKE ZBORNICE

Smučarski skoki na Ljubnem poslovna priložnost 
tudi za gospodarstvo

Na razširjeni seji UO SŠGZ so o projektu smučarskih skokov na Ljubnem ob Savinji govorili (od leve) 
mag. Marjan Hribar, Jože Mermal, Franjo Naraločnik in Primož Ulaga. (Foto: Marija Lebar)

Na dnevnem redu seje upravnega odbora Sa-
vinjsko-šaleške gospodarske zbornice v Juva-
nju je bila tudi točka o izvedbi februarskih smu-
čarskih skokov za ženske v svetovnem pokalu 
na Ljubnem. Številni prisotni gospodarstveniki 
in predstavniki lokalnih skupnosti ter poslanci 
so se strinjali, da so skoki velika poslovna prilo-
žnost, ki je ne gre izpustiti iz rok. Prav tega mne-
nja sta bila tudi mag. Marjan Hribar, direktor di-
rektorata za turizem in internacionalizacijo pri 
ministrstvu za gospodarstvo, in Jože Mermal, 
predsednik uprave družbe BTC Ljubljana, ki je 
glavni pokrovitelj dogodka. 

Prisotne je pozdravil ljubenski župan Franjo 
Naraločnik, uvodne besede pa so pripadle pred-
sedniku organizacijskega odbora Rajku Pintar-
ju. Ta je dejal, da je po sedmih letih skokov de-
klet za celinski pokal končno prišlo do organi-
zacije svetovnega pokala, k čemur je veliko pri-
pomoglo tudi Ljubno ob Savinji in tukajšnji smu-
čarski zanesenjaki. Kar pomeni za moške smu-
čarske skoke v Sloveniji Planica, naj za ženske 
skoke postane Ljubno. Dogodek je tik pred vra-
ti in storiti je treba vse, da tekma tukaj ostane tu-
di prihodnje leto. Misliti je potrebno že tudi na pri-
hajajoče zimske olimpijske igre v Sočiju, kamor 
je disciplina uvrščena.

Jože Mermal je povedal, da je bilo potrebno 
tudi v njegovi družbi predstaviti vse možnosti, ki 
jih lahko najde gospodarstvo v sodelovanju pri 
takem projektu, ki ga bodo prenašale največje 

svetovne TV postaje. BTC kot sponzor že več let 
podpira ljubenski smučarsko-skakalni klub in je 
v to prireditev vložil precejšnja sredstva. Kot je 
povedal Mermal, je cilj postopna izgradnja naci-
onalnega središča za ženske skoke. Dejal je še, 
da so bila doslej v 15 letih v omenjena prizade-
vanja investirana predvsem zasebna sredstva 
in nepreštete ure prostovoljnega dela ljubenskih 
entuziastov, zato zdaj pričakujejo, da se vključi 
tudi širše okolje z državo na čelu.

»V zadnjih petih letih so se prihodki iz turizma 
podvojili. Slovenski turizem temelji na doživlja-
jih, tukaj ima Slovenija neslutene možnosti za 

razvoj. Med take priložnosti se uvršča tudi tek-
movanje, ki ga pripravljate sredi februarja na va-
ši skakalnici. Te možnosti ne smemo spustiti iz 
rok,« je med drugim dejal Marjan Hribar in pou-
daril, da so organizatorjem podobnih tekmovanj 
na voljo različni razpisi za sofinanciranje.

Oglasili so se še župani in gospodarstveni-
ki, ki so prepoznali poslovno priložnost za svo-
ja okolja. Predstavniki turističnega gospodar-
stva so tudi razmišljali o konkretnih možnostih, 
ki se pri organizaciji skokov ponujajo celotni SA-
ŠA regiji.

Marija Lebar

ZAKON O IZENAČEVANJU MOŽNOSTI INVALIDOV

Upravne enote sprejemajo vloge za sofinanciranje 
tehničnih pripomočkov

V Sloveniji je blizu devet odstotkov prebi-
valcev invalidov. Torej je vsak trinajsti drža-
vljan invalid. Če k tej številki prištejemo še 
njihove družinske člane, to pomeni, da se 
vsaj četrtina državljanov Slovenije neposre-
dno srečuje z invalidnostjo.

Za prilagoditev vozila lahko gibalno ovirani 
invalidi ali njihovi skrbniki zaprosijo za 
sofinanciranje stroškov. (Foto: PB)

Z 11. decembrom preteklega leta so se zače-
le uporabljati določbe, ki opredeljujejo uveljavlja-
nje pravice do tehničnega pripomočka za inva-
lide, zapisane v Zakon o izenačevanju možnosti 
invalidov. Odslej bodo invalidi lahko vloge za so-
financiranje tehničnih pripomočkov vložili na ka-
terikoli upravni enoti v državi. Namen zakona je 
preprečevati in odpravljati diskriminacijo invali-
dov, ki temelji na invalidnosti, cilj pa invalidom 
ustvariti enake možnosti na vseh področjih ži-
vljenja.

Zakon določa ukrepe za izenačevanje mo-
žnosti invalidov, med katerimi je plačilo stroškov 
prilagoditve vozila, ki ga bo lahko uveljavljal gi-
balno oviran invalid, ki lahko vozilo upravlja sam 
le, če je prilagojeno. Do prilagoditve vozila bo 
upravičen tudi invalid, ki ga sicer sam ne upra-
vlja, prilagoditev pa je nujna za vstop vanj. 

Nov ukrep je vzpostavitev klicnega centra za 

gluhe in naglušne ter pravica do sofinanciranja 
tehničnega pripomočka za premagovanje ko-
munikacijskih ovir, ki jih imajo invalidi s senzor-
nimi okvarami (slepi, slabovidni, gluhi, naglušni, 
gluhoslepi ter invalidi z govornimi in več motnja-
mi). Tehnični pripomočki, pogoji za pridobitev, 
kvaliteta in način vzdrževanja bodo podrobneje 
opredeljeni v pravilniku, ki pa še ni sprejet. Med 
ukrepe zakona spada še sofinanciranje poseb-
nih socialnih programov invalidskega varstva.

Štefka Sem
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ALYINIH DESET KONCERTNIH LET

Letos bo razveseljevala 
s koncerti, novim 

albumom in še s čim

Za mozirsko pevko Alyo bo letos le-
to slavja. Ob desetletnici nastopanja 
na odrih bo številne poslušalce nav-
duševala s koncerti. Poleg tega bo 
posnela novo zgoščenko. Nekdaj pi-
sana, barvita in živahna Alya, je v pre-
teklih letih postala bolj umirjena, ven-
dar njeni koncerti še vedno ostajajo 
energični in v kvalitetni izvedbi .

- Kako daleč segajo vaši glasbeni začetki?
Čeprav sem začela nastopati že v letu 2000, 

prvo pesem mi je spisal Oto Pestner, leto ka-
sneje bila druga na festivalu Radia Hit, je bilo 
leto 2002 tisto prelomno in tako letos praznu-
jem deseto obletnico resnega dela in koncer-
tiranja. Že pred tem sem s Pestnerjevo pesmi-
jo na prvem festivalu osvojila drugo mesto. Pe-
stner je videl v meni talent in me spodbudil, naj 
se šolam, delam, pojem. Že takrat sem priče-
la delati s številnimi znanimi glasbenimi produ-
centi in ustvarjalci. Ker nisem takoj dobila do-
bre pogodbe, sem še naprej vztrajala na svo-
jem prepoznavnem stilu, kmalu zatem sem za-
dovoljna podpisala z založbo Menart, s katero 
sodelujem še sedaj.

- So spomini na začetek kariere lepi?
Spomini so predvsem lepi, saj sem se v tem 

obdobju najbolj oblikovala, učila, delala smešne 
napake, poizkušala glasbeno, iskala ekipo, lu-
štno je bilo. Vendar mi ni bilo vedno z rožicami 
postlano, saj sem v tako imenovani show bus-
sines prišla brez izkušenj, brez poznanstev in 
dokaj naivna. Znano je, da v svoji vasi nisi niko-
li prerok, tako da sem očitno tudi jaz morala sko-
zi to izkušnjo. Kasneje so se seveda stvari spre-
menile. Bi se pa iskreno rada zahvalila nekate-
rim, ki so mi pomagali na samem začetku, žu-
panu Ivanu Suhoveršniku, ko je bilo najtežje, mi 

je izkazal podporo, resnično mi to veliko pome-
ni, prav tako sem zelo hvaležna Iztoku Podkrižni-
ku. Hvala vam.

- Leto 2004 je bilo leto presežkov. Album 
Alya je postal zlat in platinast, osvojili ste na-
ziv pevka leta, prejeli ste nagrado za najboljši 
stil med glasbenicami, skladba Fluid je bila naj-
boljša rock skladba leta. Je mogoče ponoviti ta-
ko uspešno leto?

Leto 2004 ni neponovljivo, je pa bilo to izre-
dno leto s festivali, kjer so podeljevali nagrade. 
Sama sem jih prejela kar nekaj. Sedaj teh festi-
valov ni več toliko in možnosti za osvajanje ra-
znih nagrad je vse manj, to pa ne pomeni, da 
ni uspešnih pesmi. Uspehi so bili tudi pozneje z 
drugim albumom. Brazil je bila na primer najbolj 
predvajana skladba, A veš je bila pesem leta. Za-
me je pa seveda največja nagrada to, da ljudje 
moje delo sprejmejo in seveda kupijo CD album. 
Ni lepšega kot dobri koncerti s sodelujočo pu-
bliko. Vsak nastop, ki ga ljudje zapuščajo z na-
smehom na obrazu in dobre volje, je zame vre-
den več kot nagrade. Ko razveselim druge, osre-
čim sebe, zato mi tudi humanitarnost ni tuja. Z 
veseljem podarjam in dajem tistim, ki so potreb-
ni pomoči. 

- Ob imenu Alya večina pomisli na živahno, 
barvito in energično pevko s svojevrstnim glas-
benim stilom. Sami skrbite za svojo garderobo?

Na začetku kariere sem bila res bolj barvita 
in živahna. Zanimivo je, da, kakor si te ljudje za-
pomnijo v začetku kariere, takšen sloves se te 
drži kasneje. Jaz že dolgo nisem več roza in ta-
ko barvita. Sem odrasla, bolj umirjena, še vedno 
pa imam rada ekstravaganco. Veliko idej za svo-
ja oblačila imam sama, sem pač vedno polna 
idej. Trenutno sodelujem s hrvaškim kreatorjem 
Zoranom Aragovičem, s katerim že pripravljava 
kreacije za nov projekt letos. Deseta obletnica 
bo polna novih idej, kreacij, skladb, skratka, div-
je bo. Pripravljamo se na snemanje tretje plošče, 
razmišljamo o tem, da bi jo posneli v Braziliji, ta-
ko da bo malo drugačnih vibracij. 

- Zaradi svojega dela veliko potujete, kje pa 
je vaša sanjska dopustniška destinacija?

Potujem veliko, nastopila sem po številnih 
evropskih in drugih državah, kjer so me poslu-
šalci dobro sprejeli in upam, da bo nastopov v 
tujini še veliko. Tudi letos kot lani zopet gostujem 
v Bolgariji, se že veselim. Sanjski dopust bi bil na 
Bora Bora ali Zanzibarju in še in še ... Če bomo 
snemali v Braziliji, bom tudi zelo zadovoljna, saj 
bom imela priložnost videti to deželo in se učiti 

portugalščine (smeh). Zadnjo ploščo smo sne-
mali v Nemčiji, tako da potovanj in priložnosti za 
ogled drugih dežel ne manjka. Sem redna obi-
skovalka Kornatov, kjer se resnično spočijem in 
uživam v samoti. 

- Ali ste poskušali uspeti v tujini, je to za slo-
venskega glasbenika zelo težko?

Če želiš uspeti v tujini, moraš sodelovati z nji-
hovo ekipo, saj se moraš čim bolje približati nji-
hovem trgu. V času snemanja moje druge plo-
šče, ki smo jo snemali v Nemčiji, sem sodelo-
vala z velikimi glasbenimi imeni, kot so Guano 
Apes, z Oliverjem Dommaschkom – producen-

tom številnih velikih imen, kot so Mery J. Blidge, 
Snoop Dog. Posnela sem tudi zelo dobro sklad-
bo, katero je napisala pevka Pink, a žal je moja 
založba prepozno odreagirala glede avtorskih 
pravic, zato pesmi žal nismo mogli izdati. Odlo-
čitev, s kakšno glasbo in na katero področje bi 
se podala, še zori. Prav gotovo pa je moja želja, 
tudi delo v tujini.

- Petkrat ste sodelovali na EMI in enkrat ste 
se uvrstili med najboljše tri. Kaj menite, zakaj 
Slovenci na Evroviziji nismo uspešni?

Velikost države, jezik in vse ostalo pri sode-
lovanju na Evroviziji ni pomembno. Evrovizija je 
politika. Sedanji izbor je zanimiv, je pa krut do ti-
stih, ki so na odru novinci. Velika prireditev, kot je 
Evrovizija, od udeleženca zahteva, da poleg pe-
tja obvlada tremo, medije … Maja Keuc je bila te-
ga vajena. Če pa izbranec ne bo tako vešč odra, 
bo prav gotovo težko zanj. 

- V zadnjem času so moderni resničnostni šo-
vi in množično iskanje glasbenih talentov v ra-
znih šovih. Je danes lažje uspeti, kot pred de-
setimi leti?

Smo v času, ko so resničnostni šovi vedno 
bolj popularni, res je, saj ljudje zelo radi gleda-
jo tekmovanja. Novincem na glasbeni sceni ni 
ravno z rožicami postlano, še posebej tistim, ki 
uspejo na izborih, ker so večinoma popolnoma 
odvisni od organizatorjev. Če drugi razpolaga-
jo s tabo, ni najbolje, sama mislim, da se mo-
ra umetnik sam razvijati, v svojem ritmu in ča-
su, saj lahko le tako ve, kaj želi publiki povedati, 

Alya (Foto: Miran Juršič)

»Na začetku kariere sem bila res bolj 
barvita in živahna. Zanimivo je, da, kakor 
si te ljudje zapomnijo v začetku kariere, 
takšen sloves se te drži kasneje. Jaz že 
dolgo nisem več roza in tako barvita.«
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dati in je resnično pristen. Poleg tega je poseben 
čar tudi znati delati v svetu glasbe, česar pa se 
ne da priučiti čez noč. Torej jaz sem za kilome-
trino (smeh). Sama letos sodelujem v X Factorju 
kot ambasadorka, v žiriji bodo osebe iz zakulis-
ja – producenti, menagerji, ambasadorji pa bo-
mo njihova desna roka, z nami se bodo posve-
tovali glede kandidatov.

- Poleg poučevanja glasbe mladim pomaga-
te z nasveti, je to zaradi vaših začetniških izku-
šenj?

Eden od razlogov, da sem odprla svojo šo-
lo petja (C3 Žalec, op.p.), kjer mlade poučujem 
moderno petje, je bil tudi ta, da mladi dobijo po-

leg inštrukcij petja, nastopov tudi nasvete gle-
de dela samega, produkcije in vsega, kar spa-
da zraven. Veliko je talentiranih, a talent danes 
ni dovolj, pomembna so tudi posebnost, izrazi-
tost, občutek, promocija, sodelovanje z medi-
ji in konec koncev poslovna žilica. Naj povem, 
da v delu samem neizmerno uživam, krasni so.

- Drugi album Non stop so zaznamovale 
uspešnice, spremenjen stil pa je razširil krog 
vaših poslušalcev.

Časi prvega albuma so bili zlati časi za pro-
dajo, drugi Non stop je bil prav tako uspešen, 
le prodajal se je manj, veliko več je že bilo pirat-
stva. Album sam vsebuje velike hite, kot na pri-
mer pesem Brazil, avtor besedila je Tomi Meglič 
- Siddhartha, in A veš, katero mi je napisal Jan 
Plestenjak, Absolutely moj mi je napisal Tokac. 
Sodelovati z Janom je super, je izredno pedan-
ten, hiter, vedno ve, kaj hoče. Resnično se dobro 
ujameva, verjetno se potem na glasbi pozna. 
Spisal mi je kar nekaj pesmi, na primer Zadnji 
dan, ki sem jo z Rudijem Bučarjem pela na Emi, 

in Vse bo v redu. Delo z njim je prineslo bolj umir-
jen stil glasbe.

- Glasba je vaša stalnica že od otroštva, 
ste sploh razmišljali, da bi počeli še kaj dru-
gega?

V otroštvu sem oboževala Svetlano Makaro-
vič, mačka Murija sem prepevala vsakodnev-
no, oblečena v mamino garderobo, polna naki-
ta in make upa (smeh). Za Kompas sem pri pe-
tih letih posnela TV reklamo za celotno Jugosla-
vijo, in to je bil prvi javni nastop. Ko sem prera-
sla Makarovičevo, sem presedlala na Phila Col-
linsa, Madonno, Jacksona. Če ne bi bila pevka 
..., bi bila pevka.

- Pred koncem lanskega leta ste posneli re-
make 30 let stare uspešnice Vse manj je dobrih 
gostiln. Kako je bilo delati z legendo, kot je An-
drej Šifrer?

Z Andrejem Šifrerjem je bilo krasno delati. Od-
ločil se je narediti remake plošče Ideje izpod 
odeje in k sodelovanju je povabil številne slo-
venske glasbenike, Tabu, Jana Plestenjaka, Ju-
rija Zrneca, Lada Bizovičara. Počaščena sem bi-
la, da sem lahko sodelovala z njim, saj je legen-
da slovenske glasbe. Skladba Vse manj je do-
brih gostiln v novi obliki je odlična, poslušalci so 
jo dobro sprejeli.

- Je res, da se dobro počutite tudi na gleda-
liškem odru?

Večino lanskega leta sem preživela v ljubljan-
ski Drami. K sodelovanju me je povabil režiser 
Dragan Živadinov v predstavi Ljubezen in drža-
va. Ponosna sem, da se lahko učim od vrhun-

skih igralcev, kot so Igor Ban, Veronika Drolc, Sa-
ša Pavček, Jurij Zrnec, Klemen Slakonja, Barba-
ra Cerar, Igor Samobor in drugi. Dodeljena mi je 
bila vloga Titanie, pojem tudi pesmi Daria Sere-

vala. Gledališče mi je na kožo pisano in se že ve-
selim ponovnih predstav.

- Ob nastopih, sodelovanju v gledališču in po-
učevanju glasbe vam prostega časa verjetno 
ne ostaja v izobilju. Kaj počnete v prostih tre-
nutkih in ali razmišljate o družini?

Tudi v prostem času vedno nekaj delam, a 
počasi se privajam, da nimam slabe vesti, če 
malce odklopim. Jahanje konja me navdušuje, 
ukvarjam se z jogo in pilatesom, počasi se učim 
biti prosta. Glede družine nikamor ne hitim in o 
otrocih še ne razmišljam. Mislim, da vsaka stvar 
pride ob svojem času.

Štefka Sem

»Večino lanskega leta sem preživela 
v ljubljanski Drami. K sodelovanju me je 
povabil režiser Dragan Živadinov v pred-
stavi Ljubezen in država.«

»Posnela sem tudi zelo dobro sklad-
bo, katero je napisala pevka Pink, a žal je 
moja založba prepozno odreagirala gle-
de avtorskih pravic, zato pesmi žal nismo 
mogli izdati.«

PRVOROJENI ZGORNJESAVINJČAN V LETU 2012

Mala »štručka« rojena staršema s Prihove

Vid Ožbej je ob našem prihodu mirno dremal 
v naročju mamice Mateje, oče Miran pa 
je čakal, da pride na vrsto za pestovanje. 
(Foto: Marija Šukalo)

Medtem ko je v Sloveniji zajokal prvi otrok v 
letošnjem letu že nekaj minut čez polnoč, smo 
morali v naši dolini na prvorojenega Zgornjesa-
vinjčana čakati vse do 4. januarja. Mala »štruč-
ka« Ožbej Vid je rojen staršema s Prihove, in 
sicer Mateji in Miranu Bačovnik. Ob rojstvu je 
tehtal 3.900 gramov in v dolžino meril 52 cen-
timetrov. 

Srečni dogodek Bačovnikove ni našel nepri-
pravljene, saj je morala biti mlada mamica za-
radi visokega pritiska v bolnišnici na kontroli. »V 
bolnišnici Celje sem imela čudovito ekipo, ki je 
skrbela zame ves čas. Ko pa se je pričel porod, 
mi je ob strani stal tudi Miran,« ne skriva zado-
voljstva Mateja, medtem ko srečni očka dodaja, 

da je to bila zanj posebna izkušnja. »Malo me 
je ganilo, ker sem ob Matejinih bolečinah bil ne-
močen. Čeprav sem jo bodril, sem se počutil ču-
dno.« 

Tudi sedaj, ko je mali Ožbej Vid doma, rad pri-
skoči na pomoč, predvsem pri pestovanju, saj je 
na očetovskem dopustu. Mladi mamici je v opo-
ro tudi mama Slavica, ki skrbi za gospodinjska 
opravila.

Marija Šukalo

Hotel Naturales 
odpira novo 

poglavje
Koncem prvega tedna v februarju bo v Lačji 

vasi ponovno odprt nekdanji hotel Natura, ki se 
je v procesu poslovno najemne in prodajne pro-
cedure preimenoval v Hotel Naturales CI d.o.o.. 
Novi lastniki, dva partnerja iz Nizozemske ter 
podjetnik Iztok Kolenc iz Gornjega Grada, so ho-
tel odkupili od lastnika Darka Sukiča iz Žalca, ki 
je hotel zgradil. 

Po nekaj letih negotovega obratovanja so morali 
ta turistično-gostinski objekt zapreti, v minulih letih 
ga je donedavni lastnik le dobro vzdrževal. Ob otvo-
ritvi bodo hotel obiskali že prvi gostje, proste zmo-
gljivosti pa bodo na voljo tudi ob smučarskih sko-
kih za ženske v svetovnem pokalu na Ljubnem. Ve-
selje ob pomembnem poslovnem dogodku, ko bo-
do v Naturalesu spet zaposlili nove ljudi iz doline ter 
ob ponovnem odprtju hotela, sta izrazila tako nek-
danji lastnik Darko Sukič kot sedanji solastnik in 
eden od treh direktorjev Iztok Kolenc.

Jože Miklavc
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Iz občin, Kultura, Ljudje in dogodki 

OBČINSKI SVET SOLČAVA

Center Rinka obiskalo preko 10.000 obiskovalcev 
Potem ko so na novembrski seji člani solča-

vskega občinskega sveta izrazili željo slišati po-
ročilo o poslovanju javnega zavoda Center Rin-
ka, je bilo to podano na decembrski seji. Obrav-
navali in sprejeli so tudi odlok o ustanovitvi Jav-
nega zavoda Zgornjesavinjski zdravstveni dom 
Nazarje in odlok o ustanovitvi Razvojnega sveta 
Savinjske regije.

Župan Alojz Lipnik je svetnike seznanil z vse-
bino predlaganega odloka glede ustanovitve JZ 
Zgornjesavinjski zdravstveni dom Nazarje. Sve-
tniki so se strinjali, da mora zdravstvo v dolini 
ostati, kakršna koli selitev zdravstvenega doma 
iz doline bi te nujno potrebne storitve Solčava-
nom še bolj oddaljila. Glede sedeža zavoda so 
menili, da je to predvsem stvar dogovora med 
občinama Mozirje in Nazarje. Odlok so nato 
sprejeli v predlagani obliki.

Na dnevnem redu je bila tudi obravnava pre-
dloga Odloka o ustanovitvi razvojnega sveta Sa-
vinjske regije. Župan je svetnikom povedal, da 
bodo v novem sestavu sveta imele občine ob-
čutno manj predstavnikov, zato tudi manj mo-
či odločanja, vendar k predlagani sestavi ra-
zvojnih svetov zavezuje zakon. Svetniki so od-
lok sprejeli.

Direktor JZ Center Rinka Marko Slapnik je sve-
tnike seznanil s poročilom o delovanju zavo-
da. Naštel je številne vsebine, ki jih je bilo potreb-
no vzpostaviti za nemoteno delovanje samega 
objekta Centra Rinka, ukvarjali pa so se tudi z ne-
katerimi projekti v teku, kot je Harmonija treh dolin 
in Dogodki – identiteta – kvaliteta. V tem času so 
v Rinki vzpostavili turistično informativni center, 
kjer so pripravili ponudbe za skupine, koordinirali 
programe in sodelovali pri organizaciji dogodkov. 

Kot je povedal Slapnik, so pripravili vode-

ne oglede za 158 skupin, center in Solčavsko 
je obiskalo dvanajst skupin novinarjev in pred-
stavnikov medijev, dvanajst skupin pa si je pri-
šlo ogledat primere dobre prakse in razvojne 
programe ter delovanje samega Centra Rinka. 
Skupno je Rinko od marca, ko je bil objekt odprt, 
pa do konca novembra obiskalo skoraj 10.600 
obiskovalcev. Podrobno poročilo o poslovanju 
za celotno leto 2011 bo občinskemu svetu pred-
stavljeno na eni od prihodnjih sej.

Marija Lebar

PILOT MATEVŽ LENARČIČ ODLETEL NA POT OKROG SVETA

Rešeni vsi zapleti
Ko je že kazalo, da zapletov ne bo konca, se 

je Zgornjesavinjčan Matevž Lenarčič po treh ne-
uspelih poskusih v četrto le podal na pot okrog 
sveta. To je z ultralahkih letalom pričel to nedeljo. 

Na polet, ki so ga organizatorji poimenova-
li GreenLight WorldFlight, se je Rečičan pripra-
vljal skoraj eno leto. Prvič je bil prestavljen zara-
di zapletov z zavarovanjem, drugič zaradi moč-

nega vetra, v soboto pa še tretjič, in sicer zaradi 
težav s kazalniki nivoja olja v letalu. V nedeljo je 
v jutranjih urah le poletel z letališča Jožeta Puč-
nika proti Maroku in tako pričel 100 tisoč kilome-
trov dolgo pot. To naj bi opravil v treh mesecih, 
pri tem pa naj bi fotografiral površje in opravljal 
različne raziskave.

Marija Šukalo

KOMORNI ZBOR AVE V LUČAH

Glasba Jerico Gregorc Bukovec vrnila v domače loge

Jerica Gregorc Bukovec vodi pevski zbor Ave od lanskega maja. (Foto: Marija Lebar)

Na svoji božično-novoletni turneji po Slove-
niji je znani pevski zbor Ave gostoval tudi v Lu-
čah. Tamkajšnjo cerkev sv. Lovrenca je napol-
nil z ljubitelji petja. Umetniška vodja Jerica Gre-
gorc Bukovec, sicer Mozirjanka, je zbor prevze-
la v lanskem maju, vendar je bila vse do novem-
bra z družino na Švedskem. Delo z zborom Ave 
jo je pritegnilo nazaj v domovino. Pred začet-
kom koncerta so za praznično vzdušje v cerkvi 
poskrbeli pritrkovalci iz Šentvida pri Stični z me-
lodijami, izvedenimi na posebnih zvonovih.

Pevci so prvi del koncerta izvedli na koru, kjer 
jih je na orgle spremljal Tone Potočnik. V nekaj 
točkah je za glasbeno spremljavo poskrbela še 
violinistka Jerneja Srebernjak. Ta se je občinstvu 
predstavila tudi potem, ko se je zbor v drugem 
delu koncerta nastopal pred oltarjem.

Številčni zbor je nastal v osemdesetih letih iz 
pevske skupine v župniji Ljubljana-Vič. Dolgo 
je deloval pod umetniškim vodstvom Andraža 
Hauptmana in s svojim kakovostnim poustvar-
janjem dosegel velike uspehe tako doma kot v 
tujini. Osvojil je številna domača in mednarodna 
priznanja, med temi tudi prve nagrade na kar tri-
najstih tekmovanjih. 

Spored v Lučah je obsegal večinoma božič-
ne pesmi, vendar ne tistih, ki jih pogosto poslu-
šamo ob podobnih priložnostih. Med njimi je bi-
la stara kolednica, pa tudi narečne pesmi, pe-

smi v latinščini … K temu zahtevnemu reperto-
arju so pevci dodali še nepogrešljivo Gruberje-
vo Sveto noč. 

Ob koncu za poslušalce vse prekratkega kon-
certa so se pevci oddolžili umetniški vodji Jeri-
ci Gregorc Bukovec z nekaj lepimi besedami in 
s cvetjem. Prav tako so pred oltar povabili nje-
na starša in se jima zahvalili s cvetjem. V ime-
nu Kulturnega društva Luče se je Gregorc-Bu-
kovčevi zahvalila predsednica Tadeja Robnik, ki 
je dogodek povezovala. Pri tem je povedala, da 

je Jerica že dolga leta povezana z Lučami, kjer 
je pred časom sodelovala s pevsko skupino Vi-
va la musica.

Član zbora Ave se je s prijazno besedo obrnil 
tudi na prisotno publiko. Zahvalil se je za zbrano 
poslušanje in dejal, da tako toplega in navduše-
nega sprejema niso pričakovali in da upajo, da 
bodo tukaj lahko še kdaj gostovali. Znesek, ki se 
je nabral v košari za prostovoljne prispevke, so 
lučki organizatorji namenili za misijone.

Marija Lebar
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SUŠKA BANDA PRAZNUJE 10 LET DELOVANJA

Ob jubileju pripravljajo velik koncert s 
številnimi gosti

Večina članov glasbene skupine prihaja iz okolice Rečice ob Savinji in Dol-Suhe, 
od koder izvira ime »Suška«.

Kdo še ni slišal za Suško bando, skupino, ki ni ne 
godba na pihala, ne ansambel, ampak nekaj vmes, 
sestavlja jo namreč trinajst glasbenih navdušen-
cev, mlajših in tudi izkušenejših glasbenikov? Veči-
na članov prihaja iz okolice Rečice ob Savinji in Dol-
Suhe, od koder izvira ime »Suška«. Suška banda je 
namreč v teh krajih delovala že v prejšnjem stoletju 
med obema svetovnima vojnama in današnja za-
sedba si je to ime nadela ravno v njihovo čast. 

Sama sestava skupine je precej nenavadna. 
V njej igrajo na tri tolkala, štiri trobente, dva sa-
ksofona, klarinet, bariton in pozavno, zato zelo 
težko najdejo uporabno notno gradivo in mora-
jo vse aranžmaje prirediti posebej za inštrumen-
te, ki so na voljo. Za to že od samega začetka več 
kot odlično skrbi glasbeni vodja skupine, preka-
ljen glasbeni maček Darko Atelšek. 

Repertoar Suške bande sega predvsem na 
področje narodne in ljudske glasbe, občasno ra-
di zaplujejo tudi v kakšne modernejše glasbene 
vode. Zase sicer pravijo, da je njihova prvenstve-
na naloga izpopolnjevati svoje glasbeno znanje 
in zabavati ljudi, zato nastopajo predvsem na 
dobrodelnih koncertih, raznih otvoritvah in pro-
slavah ali kot gostje na koncertih svojih glasbe-
nih kolegov, vsako leto pa organizirajo tudi sa-
mostojni koncert, ki je vedno začinjen z obilico 
raznovrstne glasbe in humorja. 

Zadnja leta so se nekajkrat zaprli tudi v sne-
malni studio in leta 2008 se je nabralo dovolj po-
snetkov za izdajo njihove prve zgoščenke z na-
slovom Tri, štir …, leto kasneje pa so posneli pr-
vi videospot. Studijski posnetki so jim odprli vra-
ta radijskih in televizijskih postaj, tako so bili med 
drugim osrednji gostje v oddaji V dobri družbi na 
nacionalni televiziji. Kot zanimivost pa radi ome-
nijo, da se je njihova glasba vrtela tudi na kolum-
bijskih in perujskih radijskih postajah.

Sami začetki Suške bande segajo v leto 2001, 
kar pomeni, da so v letu, ki se je od nas pravkar 
poslovilo, dopolnili svoje prvo desetletje nepreki-
njenega delovanja, na kar so vsi člani vsekakor 
zelo ponosni. Ob tem lepem jubileju bi radi svoje 
zveste poslušalce še posebej razveselili, zato bo-
do v ta namen organizirali odmevnejši koncert 
s številnimi gosti. Koncert se bo odvijal v petek, 
20. januarja, ob 19. uri v Športni dvorani Mozirje. 

MA
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PRAZNIK SVETIH TREH KRALJEV

Koledovanje se ohranja širom po dolini

Ljubenski koledniki v domači 
cerkvi (Foto: Franjo Atelšek)

S pesmijo in iskrenim voščilom so koledniki polepšali dan varovancem centra starejših v 
Gornjem Gradu. (Foto: Štefka Sem)

Ločki, leponjivski in koledniki KD Jurij so se 
zbrali v mozirski cerkvi, kjer so prejeli blagoslov. 

(Foto: Sandi Koren)

Varovanci centra starejših v Gornjem Gradu 
so na praznik svetih treh kraljev, 6. januarja, pri-
čakali obisk mozirskih kolednikov. Zbrani v avli 
centra so najprej prisluhnili petju kolednikov, na-
to jim je v njihovem imenu zaželel vse lepo Jure 
Repenšek. Za tem so se koledniki podali med va-
rovance doma, jim voščili zdravja polno novo le-
to in jim razdelili koledarje. Mnogim so se ob is-

dniki zbrane darove podarijo ljudem, ki so v stiski. 
Koledniki KD Jurij so že pred praznikom za-

peli na mozirski občini, obiskali velik del Mozir-
ja, peli in dobre želje nosili po Ljubiji, delu Gne-
ča, zapeli so v nazarskem toplarju na tržnici, 
obiskali sestre klarise na samostanskem griču v 
Nazarjah, po nedeljski maši pa zapeli tudi v gor-
njegrajski katedrali. 

Poleg njih v Mozirju oziroma okolici domove 
obiskujeta še dve skupini kolednikov. Skupina 
ločkih kolednikov, ki prepeva in voščuje ter ob 
tem zbira darove, je obiskala okoli 110 gospo-
dinjstev na desnem bregu reke Savinje. Zbrana 
sredstva bodo razdelili med Karitas, misijone, 
klarise, del pa namenili za potrebe župnij Mozir-
je in Šmihel. 

Druga skupina kolednikov je iz Lepe Njive. Čla-
ni skupine so zadnji dve leti v svojo sredo povabi-
li nekaj mladih pevcev, ki so obiskovali domove z 
njimi. Letos so na pot krenili samostojno, tako da 
sta na tem območju delovali dve skupini. S tem so 
uresničili željo starejših kolednikov, da koledujejo 
samo en dan, ne več tri, pa vseeno obhodijo Lepo 
Njivo, velik del Gneča in del Ljubije.

Osem skupin veroukarjev je ob pomoči star-
šev in animatorjev obiskovalo domove po lju-
benski župniji in v duhu letošnje vseslovenske 
trikraljevske akcije »Naše veselje za srečo dru-
gih« zbiralo darove za otroke v misijonskih de-
želah. Tudi najbolj zakotne domačije v župniji so 
obiskali in jim voščili božične praznike in zdrav-
ja v novem letu. 

Domačini so jih na svojih domovih v teh pra-
zničnih dneh toplo sprejeli, le redka vrata so 
ostala zaprta. Sproščenost mladih kolednikov 
in njihova pripravljenost, da svoj prosti čas da-
rujejo za srečo drugih, je prepričala ljudi, da so 

po svojih močeh prispevali svoj dar pomoči po-
trebnim. 

Zbrana sredstva bodo tudi letos preko Misi-
jonskega središča Slovenije, pod katerim okri-
ljem poteka akcija, poslana v pomoč misijonar-
jem za lažjo uresničitev njihovih projektov, s ka-
terimi želijo pomagati otrokom in mladini z gra-
dnjo šol, vrtcev, ambulant, zavetišč …

Štefka Sem, Benjamin Kanjir, Franjo Atelšek

krenih čestitkah in lepih željah orosile oči. Mozir-
ski koledniki že vsa leta obiskujejo center, kjer so 
vedno zaželeni in lepo sprejeti. 

S praznikom treh kraljev se konča božična do-
ba. Koledniki med božičem in tremi kralji obisku-
jejo hiše. V navadi je, da se kolednike obdari, vča-
sih je bilo to v obliki hrane, danes v denarju. Kole-
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Tavrharji, kočarji in ofri (6) 

PRIČEVANJA (NADALJEVANJE)
Dogovor med gospodarjem in ofrom je vedno 

držal, in to obojestransko. Le redko se je zgodilo, 
da je gospodar naknadno še zahteval kakšno 
dajatev. Vsekakor pa so strogo ločili tisti del ob-
veze, ki je izhajal iz najemnine koče, in tistega, ki 
je veljal za najeto zemljišče. Denar so si ofri mo-
rali prislužiti »povrhi« – z dodatnim delom.

Naša sogovornica je bila že s 14 leti dekla pri 
kmetu v Lepi Njivi. Opravljala je vsa hišna dela, 
seveda tudi poljska. Tako je na roko mlatila 14 
dni skupaj. Plačilo je dobila koncem leta. Gospo-
dar ji je kupil par boljših in par delovnih čevljev 
in oblačila. Spominjala se je plačila v prvem le-
tu (1931), ko je dobila v denarju za vse leto 600 
din, in to ob hrani in obleki. Pri delu so nosili co-
kle. Plača se je lahko z letom nekaj izboljšala. 
Pridelke niso mogli prodati na kmetiji, zato jih 
je nosila v košu osem ur daleč v Črno na Koro-
škem. Tam so kmečka živila kupovali večina ru-
darji in ta tudi dobro plačali. Nosila je v glavnem 
skuto in kuhano maslo.

Ko je beseda nanesla za druženje (zabava), 
je poudarila, da za ofrska dekleta ni bilo prave 
prilike. So pač bile velike razlike med gruntarski-
mi in ofrskimi mladimi. Včasih je bilo že kar bo-
leče, posebno v šoli, kjer se je razlikovanje tudi 
občutilo.

A.H., Radegunda (78 let)
Rojena je bila na srednji hribovski kmetiji, kjer 

je bilo sedem otrok. Ostala je doma pri bratu, ki 
je prevzel posestvo. Kot dekla je doma delala ce-
lih 15 let. Pozneje se je poročila na hribovsko 
kmetijo. Doma je imela izgovorjeno stanovanje. 
To je zahteval njen oče v oporoki. Šlo je za kočo 
zraven kmetije. Kot se je spominjala, so otroci po 
prevzemu kmetije ostali doma, saj je bilo dovolj 
dela za vse. Eden izmed bratov je bil hlapec, dru-
gi priučen tesar.

Doma so delali za hrano in stanovanje, če 
so hoteli kaj zaslužiti, so si denar morali prislu-
žiti drugje. Seveda le tedaj, ko doma ni bilo de-
la. Brat jim je dovolil imeti v hlevu kako žival, ki 
so jo zredili in prodali. Tako so prišli do nekaj de-
narja. Pri njih, je povedala naša sogovornica, je 
veljal še očetov nauk, »da ni nič prida tisti, ki gre 
s kmetije, pa je tam dovolj dela«. Oba z bratom, 
hlapec in dekla, sta od brata dobila par čevljev, 
ki jih je čevljar naredil na kmetiji, ko je bil v »šti-
ri«. Usnje so oskrbeli doma, bilo je svinjsko. Do-
ma so pridelali lan, pa tudi volne ni manjkalo, za-

to so bile tkanine le domačega izvora. Potujoči 
krojači so naredili za vse člane družine perilo iz 
hodnega platna. Žnidar, kot so imenovali kroja-
ča, je naredil za moške obleke iz domačega bla-
ga, za ženska pa razen kikle še pruštok, to je bi-
la neke vrste sukna. Tudi pri njih doma so posle 
imenovali družina. Doma so se dobro razumeli, 
vsak je dobil svoj tal. Ko je nekega leta toča po-
tolkla pridelek, so prepustili vsak svoj tal bratu.

Na velikih posestvih so tedaj poznali več vrst 
dekel in hlapcev. Prvi je bil »ta več hlapec«, bil je 
še volar. Tudi med deklami je bila »prva dekla«, 
»kravarica«, ostalim deklam so rekli kar »iberžni-
ce«. Med ovčjimi pastirji najdemo ali otroke ali 
pa ostarele moške. Pastirji so dobivali hrano na 
planino, lastniki živali so redno po zadolžitvi po-
skrbeli, da je cirnga, tako so to imenovali, pra-
vočasno in redno prihajala na planino. Ponekod 

so tej hrani rekli prefand. Običajno so hrano do-
stavljali na planino tedensko. Seveda je bilo toč-
no določeno, kaj vse mora biti med hrano za pa-
stirje in koliko. Zanimivo, tudi tobak so dostavlja-
li na planino. Denarja običajno pastirji niso do-
bili, pač pa so imeli pravico prepasti kakšno ži-
val in jo potem prodati. Dali pa so pastirju tudi 
gvant in obujo (punč'he). Pozimi so delali z ov-
cami v hlevu, hranili so jih s senom. Pogosto so 
s pastirji ravnali slabo, zato se je večkrat zgodi-
lo, da je kateri od njih pobegnil od kmeta. Na pla-

nini so nosili obutev in to cokle na zapetnike (vi-
tra iz macesna). Če je bila pozimi gaz, so hodili 
tudi v coklah. Če je nameraval gospodar preda-
ti posestvo mlademu nasledniku, je dejal: »Bom 
šel za ta starega.«

A.L., Ljubija, 80 let
Doma je bila na Razpodovski oferiji v Belih 

Vodah. Zaradi revščine so jo vzeli v rejo na Vi-
sočkem Vrhu (zaselek pod Belimi Vodami). 
Tam je delala do svojega dvajsetega leta kot 
dekla. V tem hribovitem predelu je bilo kmečko 
delo še posebej naporno, saj so pridelke mora-
li nositi na hrbtu zaradi strmin. Delali so od zo-
re do mraka, ko je bil čas mlačve, pa tudi po-
noči. Plače ni dobivala, le hranili in oblekli so 
jo. Potem je odšla na oferijo k sestri na Tinče-
vem v Kramarici. Od takrat je delala v tavrhu. 

Kmetje so prišli »naročat' ta-
vrh«. Zgodaj zjutraj je morala 
na delo, prej je zaužila skro-
men zajtrk, saj tega gospo-
dar ni ponudil. S sestro sta 
bili brez zemlje, zato sta jo za 
najnujnejše potrebe najeli. To 
je pomenilo, da sta jo mora-
li odslužiti. Nekako je v tem 
predelu veljalo pravilo, da je 
moral tavrhar za škaf posa-
jenega krompirja posajene-
ga v gospodarjevo zemljo 
odslužiti pet delovnih dni. 
Pred prvo svetovno vojno so 
tavrh plačevali 12 krajcarjev 
na dan, in to ob hrani. Okoli 
leta 1930 so zaslužili za ta-
vrh 10 dinarjev dnevno. 

Hrana je bila največkrat 
skromna, vendar zadostna. 
Žal so bili primeri, ko so ob tr-
dem delu bili lačni. Skopega 
gospodarja so si zapomnili, 
tavrharji so lahko gospodar-
je izbirali, ofri pa seveda ne. 
Zvečer so pogosto jedli krom-
pir v plateh in kašo. Žal je bi-
lo tudi to, da so tavrharji dobi-
vali slabšo hrano kot gospo-
darjevi posli. Za malico je bi-
lo kislo mleko, suhe platičke, 
suhe hruške, mesa niso da-

jali. Ko so domači nehali jesti, je to bil znak, da 
so morali nehati jesti tudi tavrharji. Dobivali so le 
ovsen kruh in količinsko ne po želji tavrharja. Ob 
nedeljah je bilo kaj malega mesa na mizi, tega 
je delil gospodar. Kot smo že zapisali, je veljalo, 
da je na dan sv. Mihaela odpadla malica. Ljudje 
so rekli: »Sv. Mihael je požrl malico.« Običajno so 
bile malice zjutraj ob devetih in popoldne ob šti-
rih, kosilo okoli poldneva, večerja pa z nočjo. Do-
mov so se vračali v temi …

Nadaljevanje prihodnjič.

Birma pri Dražniku na Dragi leta 1928
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Kam bi del – organske odpadke?Razmišljam 
globalno, 
delujem 
lokalno

Spoštovani bralec! 
Letošnja zima brez snega (vsaj pri nas in do 

tega trenutka) je ponovno razgalila obronke na-
ših gozdov, omejke sredi polj in bregove rek ter 
pokazala vso nesnago, ki jo nekateri še vedno 
raje odvržejo v naravo kot na za to primerna me-
sta. Kljub vsakoletnim čistilnim akcijam ribičev, 
lovcev in drugih ljudi dobre volje, ki jim ni vsee-
no, kakšno je naše okolje, in kljub številnim opo-
zorilom z najrazličnejših strani se onesnaževa-
nje narave še vedno dogaja. Plastika najrazlič-
nejših oblik in namenov, organski in kosovni od-
padki še vedno »krasijo« našo naravo in jo one-
snažujejo. 

Na srečo je vsaj plastičnih odpadkov ob bre-
govih naših rek vsako leto manj. K temu so ne-
nazadnje pripomogle številne osveščevalne ak-
cije o škodljivosti nerazgradljive plastike za oko-
lje, vse večja uporaba nakupovalnih vrečk za 
večkratno uporabo in tudi kmetje že pridno po-
spravljajo folijo za ovijanje bal. Mimogrede, ena 
zadnjih akcij o vrečkah je bil foto natečaj Vrečka 
na veji, ki so ga pripravili Ekologi brez meja. Foto-
grafije so zelo zgovorne, poiščite si jih na spletu. 

Še vedno pa je v naravi »dovolj« odvrženih 
organskih odpadkov. Prevladujejo kmetijski 

odpadki. Predvsem so to neuporabni in nepo-
rabljeni ostanki kmetijskih rastlin, največ je ko-
ruznice, veliko je ostankov silaže in tropin ter 
sadja. Še vedno lahko vidimo klavniške ostan-
ke in celo pokvarjene izdelke mesne predelave. 
O tem ste lahko v Savinjskih novicah brali v za-
dnji lanskoletni številki. Iz gospodinjstev roma-
jo v spomladanskem času v naravo predvsem 
obreznine drevja, jeseni listje in zeleni ostanki 
iz vrtov. 

Odlaganje organskih odpadkov v naravo je 
seveda nepotrebno in škodljivo, saj je možno 
praktično vse organske odpadke koristno upo-
rabiti. No, nekateri ostanke včasih požgejo, kar 
tudi ni prav. Kompostiranje je čarobna beseda, 
ki reši večino problemov. Za gospodinjstva je 
to sedaj bolj ali manj sistemsko rešeno z ured-
bo, ki narekuje ali hišno kompostiranje ali lo-
čeno zbiranje tovrstnih odpadkov. Samo zaži-
veti še mora.

Povsem drugače je pri večjih količinah, ki na-
stanejo na kmetijah. Teh ni možno strpati v ma-
le zabojnike, saj jih je veliko. Kar ni uporabno, 
žal velikokrat roma k najbližjemu vodotoku ali 
na gozdni rob. Ponavadi se odložena tvarina še 
malo stisne s traktorjem, da se manj vidi. Pri tem 
posredno in neposredno ogrožamo vodo. Naj-
prej z izcedki zaradi gnitja, saj je masa ponava-
di preveč stisnjena, da bi se lahko razvili proce-
si kompostiranja. Posebej je to nevarno, kadar 

so organskim ostankom primešani ostanki gno-
jil in škropiv, tedaj se lahko razvijejo tudi škodlji-
vi plini, po nekaterih virih tudi dioksini. Tudi ra-
zna »mrgolazen« se rada zaredi v takem kupu 
in potem ogroža posevke. Ob povodnji voda kup 
doseže ter odnese. Skratka, tovrstne deponije ne 
spadajo v naravo.

Povsem jasno je, da tudi čisti organski ostan-
ki rastlinskega izvora, brez »dodatkov«, za oko-
lje niso nevarni le, če so pravilno odloženi in če z 
njimi primerno ravnamo, torej kompostiramo ali 
pomešamo s hlevskim gnojem. Na žalost mno-
gi še ne mislijo tako. Deponije za kompostiranje 
organskih ostankov rastlinskega izvora je treba 
postaviti na mesta, kjer ne ogrožajo tekoče vo-
de ali podtalnice. Najbolje, da so urejene podob-
no kot gnojne jame. Kupi organskih ostankov ne 
smejo biti previsoki in ne stisnjeni: Da se v njih 
razvije proces kompostiranja, morajo biti zračni, 
ostanki pa mešani in pomešani, zato jih je do-
bro občasno pomešati. S tem namenom mora-
jo biti deponije z vseh strani dostopne s strojem, 
traktorjem, kar omogoča enostavno in hitro me-
šanje ter drugo manipulacijo. Čez čas se razvije 
uporaben kompost, ki ga uporabimo za gnojilo. 
Tako vrnemo na njivo del snovi, ki smo jih z nje v 
obliki pridelka odvzeli. 

Skrb za ohranjeno naravo in zdravo okolje je 
dolžnost nas vseh, in to na vseh področjih.

Vas pozdravlja Vaš Zeleni Franček

CENTER STAREJŠIH GORNJI GRAD

Ob obletnici zabavali in navduševali Labodi

Ob živahnih zvokih ansambla Labodi so se nekateri tudi zavrteli (Foto: Marija Lebar)

Na svetih treh kraljev dan v gornjegrajskem 
centru za varstvo starejših praznujejo obletni-
co, saj so na ta dan pred devetimi leti v svoje 
prostore sprejeli prve stanovalce. Da bi obletni-
co dostojno proslavili in da bi nazdravili nove-
mu letu, so 5. januarja pripravili zabavno dru-
ženje s člani glasbenega tria Labodi. Tisti naj-
bolj neugnani pa so ob poskočnih zvokih tudi 
zaplesali.

Stanovalce, zaposlene in obiskovalce, ki so 
napolnili domsko jedilnico, je nagovorila direkto-
rica Francka Voler, ki se je vprašala, če je res mi-
nilo že devet let, kar so prvi stanovalci prinesli v 
novozgrajeni center svoje veselje in žalost, bole-
sti in radost. 

»Devet let je minilo, nekaterim bolj in drugim 
manj hitro, nekateri pa kar ne moremo verjeti. 
Kar lahko pomeni samo eno – da je bilo fajn. Da 
smo se imeli lepo, da nam je, dragi stanovalci, 
med vami prijetno in srčno upamo, da je tudi za 
vas naš center – dom,« je dejala Volerjeva.

Da so marsikoga zasrbele pete, so poskrbe-
li člani ansambla Labodi. Na harmoniki je zaži-
gal Ljubenc Zvonko Krumpačnik, ostala dva čla-
na sta Korošca. Damjan igra kitaro, Zoran je ba-
sist, igra pa tudi druge instrumente. In ravno me-

njavo instrumentov fantje izrabijo tudi za to, da 
se malo pošalijo in svojo temperamentno izved-
bo glasbe popestrijo še s humorno besedo. Čas 
namenjen druženju je v veselem razpoloženju 

minil vse prehitro, stanovalci pa so se glasbe-
nim gostom za prijazno doživetje zahvalili z da-
rilcem, ki so ga izdelali sami.

Marija Lebar
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BOŽIČNO-NOVOLETNI KONCERT V ŠMIHELU

Misli so bile namenjene praznikom in domovini

Mešani pevski zbor Šmihel je zapel pod umetniškim vodstvom Tonija Acmana. (Foto: Marija Lebar) 

Na praznik sv. Štefana je Kulturno društvo Rov-
tar iz Šmihela v domači cerkvi pripravilo koncert 
in kasneje druženje domačinov ob božično-novo-
letnih praznikih, pri tem so se spomnili tudi dneva 
samostojnosti in enotnosti. Številne glasbene go-
ste so pospremile občutene deklamacije mladih 
članov šmihelskega kulturnega društva.

Koncert oziroma prireditev na štefanovo je v 
Šmihelu že tradicija. Prej so prireditev pripravlja-
li v dvorani podružnične osnovne šole, že lani pa 

so koncert pripravili v šmihelski cerkvi. Nekoliko 
se je s tem spremenila tudi vsebina, saj je se-
daj več glasbe in je dogodek ubran na bolj re-
sne strune.

Kot je povedala povezovalka programa Albi-
na Rajter, se je pomembno spomniti tudi na do-
movino in na dogodke, ki so pripeljali do samo-
stojne Slovenije. Dejala je, da v prazničnem ča-
su še bolj občutimo, da daje pravo barvo naše-
mu življenju šele druženje in tisto, kar naredimo 

dobrega za drugega. In glasba, ki so jo za obi-
skovalce pripravili tokratni nastopajoči, je eden 
od najlepših načinov izražanja tega čustva.

Na programu so bile predvsem božično, pra-
znično in zimsko obarvane melodije. Uvodno 
Sveto noč je predstavil solo pevec Gregor Rak 
ob klavirski spremljavi Tonija Acmana. Pod vod-
stvom slednjega je zapel še Mešani pevski zbor 
Šmihel, prav tako pa tudi šmihelski moški zbor. 
V Šmihelskem kulturnem društvu se zmeraj po-
trudijo, da v bližnji in daljni okolici poiščejo ta-
ke glasbene izvajalce, ki so kakorkoli povezani 
z njihovim krajem. Tako so medse povabili Sa-
vinjski trobilni kvartet; kar dva od izvajalcev ima-
ta očeta, ki sta bila doma tukaj. Prav tako je Šmi-
helčan solo pevec Luka Gostečnik, ki sedaj ži-
vi na Koroškem, od koder so prišli v goste pevci 
Vokalne skupine Dar.

Koncert in glasbo so dopolnili recitatorji Urška 
Goltnik, Andraž Goličnik in Vanja Rajter. Sledilo 
je prijetno druženje, ki so ga za obiskovalce kon-
certa pripravili šmihelski kulturniki.

Marija Lebar

NA PETEK TRINAJSTEGA

AMD ZSD še 
danes in nikoli 

več?
Predsednik Avto moto društva Zgornje Savinj-

ske doline (AMD ZSD) Vinko Poličnik bo danes 
izvršilnemu in nadzornemu odboru društva pre-
dlagal, da se to društvo ukine. S sprejetjem tega 
predloga bi prenehala delovati komaj triletna or-
ganizacija, ki je opravila nekaj resnih akcij in je 
imela do včeraj smiselne in resne načrte tudi za 
prihodnost. S tem bi utihnil pomemben koordi-
nator aktivnosti med vsemi dejavniki na podro-
čju prometa v naši dolini.

Do seje, ki bo o predlogu odločala na prvi 
stopnji pred nameravanim sklicem rednega le-
tnega občnega zbora, ta bi naj potrdil predloge 
programa dela za letošnje leto ali pa ukinitev, o 
vzrokih ni mogoče povedati kaj več. 

Jože Miklavc

PRAZNIČNE DELAVNICE V LUČAH

V znamenju izdelovanja filcanih 
kap in ročnih del

Filcarke so se lotile izdelovanja tople zimske kape. (Foto: Štefka Sem)

Zadnji torek in sredo v preteklem letu sta se v 
organizaciji Turističnega društva Luče in s pomo-
čjo TIC-a odvijali praznični delavnici ročnih del in 
filcanja. V torek so članice lučkega ročnodelske-
ga krožka na ogled postavile izdelke, v katere je 
vtkano veliko veselja do ročnih del. Pleteni, veze-
ni in kvačkani izdelki, mojstrovine v rišelje tehniki 
ter še kaj je našlo mesto v lučki dvorani kulturne-
ga doma. Obiskovalcem so bile predstavljene po-
samezne tehnike izdelovanja ročnih del. Med šte-
vilnimi izdelki so izstopali praznični motivi na prtih 
in kvačkani obeski za božična drevesca.

Delavnica filcanja je bila zelo dobro obiska-
na. Udeleženke so izdelovale kape iz filca, z na-

sveti jim je pomagala Marjeta Fale. Filcanje ozi-
roma polstenje je prastara tehnika izdelovanja 
uporabnih in okrasnih izdelkov iz volne ovac. Iz-
delki iz solčavskega filca so zaščitni znak Sol-
čavskega in za izdelovanje le-teh vedno obstaja 
veliko zanimanje. Spopadanje udeleženk z na-
laganjem tankih plasti filca, močenjem z milni-
co in oblikovanjem okrasnega vzorca na kapo 
je potekalo v prijetnem vzdušju. V času obeh de-
lavnic je bil urejen tudi otroški kotiček, kjer so 
lahko mamice svoje otroke prepustile otroške-
mu ustvarjanju, same pa so se lahko v miru po-
svetile umetnosti ročnih del in filcanja.

Štefka Sem

Edina človeška lastnost, ki nam vliva 
upanje in daje tolažbo, je vztrajnost, saj 
po prizadevnem delu vztrajnost vedno ro-
di svoje sadove.

Charles Dickens
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PISATELJ, PREVAJALEC, NOVINAR IN GLEDALIŠČNIK BERT SAVODNIK

Življenje med pisano besedo in gledališčem 

Bert Savodnik je v življenju delal veliko stvari, 
najpomembnejša se mu zdijo njegova novinarska 

leta. (Foto: Štefka Sem)

Zadnji decembrski četrtek je v kulturnem do-
mu v Gornjem Gradu potekal literarni večer, ki 
ga je organiziralo domače kulturno društvo. V 
goste so povabili literata, novinarja, prevajalca 
in režiserja Berta Savodnika. Z njim se je pogo-
varjala Mija Pilko. V prijetnem pogovoru je razkril 
številne plati svojega življenja. 

Savodnik od upokojitve dalje živi v Mozirju, od 
koder je njegova žena. Zgornjo Savinjsko dolino 
je obiskoval že od malih nog, selitev v te kraje 
zato ni bila težka. Še več, kljub preživetim letom 
v dolini v njej še vedno odkriva nove lepe kotič-
ke ali skrite zaklade. Le-teh po njegovem mnenju 
svetu ne znamo dovolj predstaviti in tako zvabiti 
več obiskovalcev v te lepe kraje. 

Rodil se je v knežjem mestu, kjer je že kot 
otrok kmalu spoznal velika nasprotja. Njegovi 
stari starši so imeli v Celju gostilno in mesarijo, 
v življenju jim je šlo dobro, medtem ko so dru-
gi stari starši v Imenu pri Podčetrtku živeli v re-
vščini. 

Čeprav zase meni, da je razvajen, ga prizade-
ne, ko opazi stisko in revščino, to ga še vedno 
spominja na stare starše. Kot otrok je preživel 
vojno v Celju. Na začetku je velik vtis nanj nare-
dila nemška vojska predvsem zaradi svoje ure-
jenosti. Kasneje so ta vtis hitro pokvarile grozote 
vojne, ki jih ne bo nikdar pozabil. Po vojni je kon-
čal gimnazijo in čeprav je kot deček razmišljal o 
študiju bogoslovja, se je odločil za študij sloveni-
stike in primerjalne književnosti. 

ga v gledališču z veseljem sprejmejo. 
Tako se je pričela njegova gledališka kariera. 

Najprej kot statista, kasneje kot uspešnega rež-
iserja ga je gledališče zasvojilo. Po selitvi v Mo-
zirje je dolgo plodno sodeloval z amaterskimi 
igralci v Lepi Njivi, pozneje z gledališkimi skupi-
nami iz Mozirja, z Rečice ob Savinji, letos je reži-
ser predstave v Gornjem Gradu. 

Ko je bil zaposlen v Lesnini, je imel možnost 
prepotovati ves svet, kljub vsemu pa so bila zanj 
najpomembnejša novinarska leta in prevajal-
ska dela. Zelo ponosen je na številne iz nemške-
ga in angleškega jezika prevedene knjige. Kot je 
dejal, je prevajal od doktor romanov, do kuhar-
skih knjig in del Karla Maya. Za lastno zadovolj-
stvo še prevaja, izziv mu predstavljajo Byrono-
va dela. 

Napisal je knjigo Zadrečka dolina v uporu: 
1941-1945. Knjiga je pomemben zgodovinski 
dokument o grozotah vojne na območju te do-
line. Tudi gledališče ostaja stalnica v njegovem 
življenju, poleg tega rad rešuje križanke, zbira 
znamke, bere dobre knjige. Največji vrednosti 
mu predstavljata poštenje in odkritost. »Po mi-
selnosti in čustvenosti sem še mlad, škoda, da 
telo ne zmore več toliko in izgublja na moči,« je 
dejal Savodnik. 

Za prijeten pogovor se je Bertu Savodniku in 
Miji Pilko zahvalila predsednica kulturnega dru-
štva Tatjana Bezovšek.

Štefka Sem

Po krajšem obdobju poučevanja se je odločil 
za novinarstvo, katerega je omenil kot glavni po-
klic v svojem življenju. Bil je sodelavec Celjskega 
tednika, Večera in urednik pri Delu. Za Celjski te-
dnik je bil tudi kritik gledaliških predstav. Ker je 
bil zelo kritičen, sčasoma tega dela ni več opra-
vljal. Je bil pa izzvan, da, če misli, da glede na 
svoje kritike zna sam kaj bolje režirati predstave, 

USTVARJALNE DELAVNICE ZA OTROKE V NAZARJAH

Kreativno izkoriščen prosti čas

Otroci so ustvarjali pogrinjke, okraske za jelko 
in novoletne aranžmaje ob pomoči vodje projekta 

Vanje Hofbauer (levo), učiteljic in članov 
turističnega društva. (Foto: Marija Šukalo)

V božično-novoletnih počitnicah so se nazar-
ski otroci družili v ustvarjalnih delavnicah. V do-
mu kulture so ustvarjali ob pomoči vodje projek-
ta Vanje Hofbauer in učiteljic ter članov turistič-
nega društva. 

Pod spretnimi prsti otrok so nastali pogrinj-
ki, okraski za jelko in novoletni aranžmaji. Vse to 
so po besedah Hofbauerjeve otroci lahko upora-
bili doma in s predmeti, ki so jih pripravili na dru-
ženju, polepšali domače okolje. Namen tovrstne-
ga organiziranega dela z otroki je predvsem dru-
ženje, v katerem lahko otroci kreativno izkoristijo 
svoj prosti čas, ob tem pa z izdelki razveselijo dru-
žino. Ustvarjanje otrok in njihovih mentorjev je ob 
pomoči nazarske občine pripravilo turistično dru-
štvo. Mlade ustvarjalce je obiskala županja Maj-
da Podkrižnik in jim zaželela prijetne praznike. 

Marija Šukalo
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Kultura

KULTURNO DRUŠTVO LEPA NJIVA

Pod kovtrom z gospo Sivec in njenimi prijatelji
Člani leponjivskega kulturnega društva so za 

svoje sokrajane in ostale goste pripravili prijeten 
dogodek. Na predsilvestrski večer, 30. decem-
bra, so v dvorani podružnične osnovne šole pre-
mierno uprizorili gledališko igro s pomenljivim 
naslovom Spustite me pod kovter, gospa Sivec. 
Po uprizoritvi, ki je prinesla obilo smeha, je sledi-
lo še druženje ob zvokih ansambla Up n' Downs.

V uvodnem nagovoru je predsednik KD Lepa 
Njiva Matic Mežnar povedal, da je v zadnjih letih 
društvo, predvsem gledališka skupina, poneslo 
ime Lepe Njive širom po Sloveniji s svojimi uspe-
limi gledališkimi predstavitvami. »Lahko pa se tu-
di pohvalimo, da so naše igralke med najlepšimi 
dekleti,« je še dejal Mežnar.

Z zadnjo trditvijo so se najbrž strinjali vsi, ki 
so si ogledali omenjeno krstno predstavo. Zlasti 
moški del občinstva je bil nad videnim lahko za-

dovoljen. No, tudi za nežnejši del publike je bilo 
kaj na ogled, postavnih in talentiranih fantov ni 
manjkalo. Vsi skupaj so pripomogli, da je večer 
minil v sproščenem smehu in zabavi.

Kot pove že sam naslov, gre za komedijo, ka-
tere vsebina se večinoma suče okoli postelje. 
Kdo si želi skočiti čez plot in kdo ima pregrešne 
misli v glavi, je gledalcu jasno ves čas, ne pa tu-
di protagonistom igre, ki se zato srečujejo na od-
ru v dvoumnih situacijah. Te si je mogoče razloži-
ti čisto nedolžno ali pa na malo bolj žgečkljiv na-
čin. Za popestritev se med njimi znajde tudi pisa-
teljica otroških uspešnic, ki posteljnim zadevam 
ni naklonjena, je pa zato toliko večja ljubiteljica 
živali … No, na koncu tudi osebam na odru po-
stane jasno, kdo je kdo in kdo je s kom, tako da 
se delo srečno zaključi.

Marija Lebar

KULTURNI DOM MOZIRJE

Mozirski kulturniki oživili bajeslovno izročilo, 
pravljično igro s petjem

Člani Kulturnega društva Jurij Mozirje, družin-
skega zbora in glasbeniki so na odru kulturnega 
doma v nedeljo, 8. januarja, še tretjič uprizorili po 
narodnih motivih napisano pravljično igro s pe-
tjem Triglavska roža. 35-člansko igralsko zased-
bo je vodil Jure Repenšek, zbor Jani Šuligoj in ta 
je tudi avtor scenske glasbe.

Pesem Stoji v planini vas je gledalcem od-
strla zastor v skoraj dveurno predstavo o sve-
tu, ki ga sodobnemu človeku posredujejo le še 
knjige in oder, naši predniki pa so se vanj zate-
kali v skrbi za zdravje ali nanj trčili pri iskanju 
odgovorov na človeškemu umu težko doumlji-
ve skrivnosti. Štiridejanka Triglavska roža je ka-
lejdoskop likov, stvarnih in bajeslovnih, ki uso-
dno posegajo v človekovo življenje. Tako vraža-
rica Žilijeva Anca - odigrala jo je Jelka Repen-
šek - zagovarja uroke, odganja moro ali zdravi 
ječmen na očesu, tako da ponavlja obredne be-
sede in zamahuje s srpom. Otroško domišljijo 
pa poleg pravljičnih bitij burkajo pripovedi od-
služenega vojaka in mlinarja Puščavnika Sa-
bljice (Jaka Vačovnik).

Zgodba je preprosta. Malega Jožka ugra-
bi gorski mož Robavs. Najprej ga zaman išče-
jo vaški otroci s Puščavnikom Sabljico. Po na-
svetu vražarice Ance poskusi srečo še Jožko-
va mati. Robavs ji ga vrne, v zameno pa ho-
če njen vid. A Jožek ima svojo mater rad, za-
to se ne ustraši nevarnosti. Odpravi se po ču-
dežno triglavsko rožo ter z njo mater ozdravi 
slepote. Urban Vačovnik je bil prepričljiv v vlo-
gi zvedavega in dobrosrčnega Jožka, ki ga ov-
čarjeva pripoved (Jože Repenšek) o kvatrni-

cah in drugih gozdnih bitjih požene med peči-
ne za zakladom. Tam naleti na Veščo (Zalika 
Vačovnik), ki ga hoče zvabiti v prepad, slamna-
tega moža Škompnika (Jože Bizjak) in Gorske-
ga škrata, čuvarja zakladov (Jure Repenšek), 
nazadnje pa pade v roke Robavsu (Tilen Re-
penšek). V skrivnostnem podzemlju mati (Ja-
nja Napast) sreča žarkžene, ki ji kot dobre vi-
le pomagajo (Julija Vačovnik, Tjaša Šuligoj, Ne-
ža Repenšek), zapeljivca Kragulježa, ki s svo-
jim norenjem in zvončkljanjem spravlja ljudi ob 
pamet (Jani Šuligoj), Pehtra babo (Irena Šuli-

goj) ter hudičke iz divje jage. 
Otroški kostumi, sešiti po poldrugem stoletju 

starih krojih, in rekviziti, najdeni v skrinjah pred-
nikov, so poleg realistične scene pomagali ob-
činstvu slediti dogajanju. Svoje je »odigrala« še 
scenska glasba. Instrumentalni trio, sestavljen 
iz klarineta (Matej Krajnc), violine (Andraž Stro-
pnik) in kontrabasa (Ajda Kavšak), ter tolka-
lec Marko Vačovnik sta dopolnila igro, pevci pa 
ustvarili glasbeno ozadje s posnemanjem (nad)
naravnih zvokov.

Andreja Gumzej

Različna posteljna presenečenja so bila povod za 
sproščen smeh. (Foto: Marija Lebar)

Del gledališkega ansambla, ki se je takole razigrano poslovil od občinstva. V ospredju Jure Repenšek 
kot Gorski škrat in Jani Šuligoj kot Kraguljež. (Foto: Andreja Gumzej)
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LETNI KONCERT ZBOROV OŠ NAZARJE

Veliko glasbe, smeha in venček pesmi 
ravnatelju v slovo

V nepozaben spomin na pet let in pol trajajoče prijateljstvo 
so nekdanjemu ravnatelju Jožefu Kavtičniku podarili grb 

šole. (Foto: Štefka Sem)

Najmlajši nazarski pevci so nastop obogatili s koreografijo. (Foto: Štefka Sem)

V četrtek, 5. januarja, so se v dvorani kulturnega doma 
v Nazarjah zbrali pevski zbori, ki delujejo na Osnovni šoli 
Nazarje ter podružnični osnovni šoli v Šmartnem ob Dre-
ti. Letni koncert so izkoristili tudi za slovo od dosedanjega 
ravnatelja Jožefa Kavtičnika, ki se je z novim letom poslo-
vil od te službe. 

Na odru je bilo polno nastopajočih, kar govori o tem, da 
v Nazarjah otroci radi pojejo. Mlajši in starejši otroški pevski 
zbor, mladinski pevski zbor in zbor podružnične šole Šmar-

ske šole, čast zborovodkinje združenih zborov je pripadla 
Katji Gruber. 

Na koncertu so peli o zimi, kolinah, otroške pesmi in 
uspešnice mladinskega zbora. Priložnosti primerno so za-
peli pesem Zima, zima bela, Jožeta je vzela. S to pesmijo 
so se zbori poslovili od ravnatelja Jožefa Kavtičnika, katere-
ga bodo zelo pogrešali ne samo pevci, ampak vsi učenci. 
Kot je v besedah slovesa povedala predstavnica učencev 
Maša Škotnik, je Kavtičnik naredil šolo prepoznavno. V ne-

Matična kronika za 
mesec december 2011

ROJSTVA:
Rodilo se je osem deklic in trije dečki.
SMRTI:
Marija Strašek z Rečice ob Savinji, Marija Povšnar iz Luč, 

Roman Atelšek iz Radmirja, Marija Steblovnik iz Mozirja, 
Jože Špende iz Nazarij, Frančiška Golob iz Bočne.

pozaben spomin na pet let in pol trajajoče prijateljstvo so 
mu v podarili grb šole ter ga povabili, naj jih še kaj obišče. 

»Veseli smo, da smo vas imeli v svoji sredini,« so ome-
nili šolarji. Z ganljivimi besedami se je v imenu sveta star-
šev od Kavtičnika poslovila Dragica Kotnik, ki je predvsem 
izpostavila njegov trud, s katerim je vsem otrokom omo-
gočil enake možnosti za šolanje. Kavtičnik se je vsem za-
hvalil za plodno sodelovanje v tem času. »Vse, kar sem sto-
ril, sem storil za otroke in nagrada za trud je bil otroški na-
smeh, ki je najbolj pristno povračilo za vse delo. Skupaj 
nam je uspelo,« je dejal. »Srečen sem zaradi besed, ki so 
jih povedali otroci, kajti otroci odkrito povedo, kaj čutijo,« 
je ob slovesu povedal sedaj poslanec in nekdanji ravna-
telj nazarske šole. 

Štefka Sem

tno so zapeli številne pesmi, ki so se jih naučili pod vod-
stvom zborovodkinje Katje Gruber. Premierno so se pred-
stavile pevke novega I-zborčka in s pesmijo Malo miru Irene 
Tratnik požele velik aplavz. Z odlomkom iz otroške spevoigre 
Kresniček so na odru zapele in zaplesale kresničke, drugo-
šolke pa so pripravile voščilo za vse obiskovalce koncerta. 

Med petjem sta program šaljivo povezovala učenca na-
zarske šole. Omenila sta tudi projekt Potujoča muzika, ki 
se je lani odvijal v Cankarjevem domu. Med 15 povablje-
nimi zbori in 500 pevci je nastopil mladinski zbor nazar-
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SIMONA DREV IN MAJA KUZMA UPATA NA UDELEŽBO NA OLIMPIJSKIH IGRAH

Odbojkarici osvojili štiri naslove državnih prvakinj 
zapored

Simona Drev (na sredini s pokalom) in Maja Kuzma (zraven desno) sta štirikrat zapored postale 
državne prvakinje v odbojki na mivki. (Fotodokumentacija Simone Drev)

Simona Drev in Maja Kuzma skupaj trenirata 
odbojko že štiri leta. V tem obdobju beležita do-
bre rezultate na turnirjih in sta kandidatki za uvr-
stitev na olimpijske igre gluhih. Trenirata v Lju-
bljani, njuna trenerka je Nina Košir. Tri leta za-
pored, od 2008 do 2010, sta bili državni prva-

kinji na prvenstvu gluhih in naglušnih v odboj-
ki na mivki. Ob prvi zmagi je Drevova prejela po-
kal za najboljšo igralko. Ta naziv je v letu 2010 
prejela še na turnirju v Rimskih Toplicah, kjer sta 
zmagali. Sezona 2011 je bila za odbojkarici ze-
lo dobra, saj sta se udeležili dveh turnirjev v tuji-

ni in dveh doma, na vseh sta zmagali. Za zaklju-
ček sezone sta v Novi Gorici že četrtič zapored 
postali državni prvakinji. 

Simona Drev je starejša sestra smučarke 
Anje Drev. Stara je 28 let in že kar nekaj časa ak-
tivno trenira odbojko na mivki, udeležuje se tu-
di dvoranskih tekem gluhih. Drevova je gluha od 
rojstva, takrat je imela je dva odstotka sluha, še 
tega je izgubila pri 22 letih. Potem je bila operi-
rana in ima polžev vsadek, s katerim dobro spre-
mlja zvoke. Pred dvema letoma je zaključila štu-
dij mikrobiologije na Univerzi v Ljubljani.

Olimpijske igre (OI) gluhih so ločene od para-
olimpijskih iger. Nekatere države se borijo, da bi 
se oba dogodka združila, vendar je bilo doslej 
veliko nasprotnikov. Lansko leto so zimske OI 
gluhih zaradi pomanjkanja finančnih sredstev 
odpadle, vprašljive so tudi letne OI. Gluhi upajo, 
da se bodo predstavniki športnih zvez poenoti-
li in se priključili paraolimpijcem, kar bi bilo smi-
selno. K temu jih spodbuja tudi mednarodni pa-
raolimpijski komite. Simona in Maja se trudita, 
da bi se udeležili čim več mednarodnih tekmo-
vanjih in da bi osvojili lepe rezultate, kar jima bo 
zagotovilo vstopnico na OI gluhih, ki naj bi bile 
leta 2013 v Atenah.

Štefka Sem

OSNOVNA ŠOLA REČICA OB SAVINJI

Zunaj ni zime, v šoli pa drsališče

Drsališče s sintetičnim ledom je privabilo veliko število ljubiteljev drsanja. 

V rečiški osnovni šoli so konec decembra po-
skrbeli, da so se lahko starejši vrtčevski otro-
ci ter prvo- in drugošolci drsali. Tovrstno špor-
tno udejstvovanje je potekalo v organizaciji celj-
skega Zavoda za računalniške rešitve, turizem 
in šport Stiks. Drsališče s sintetičnim ledom so 
postavili v šolsko avlo. Predstavniki zavoda so 
jim posodili drsalke in zaščitno opremo. Anima-
torke so poskrbele, da so tudi tisti otroci, ki še ni-
so drsali, poskusili s prvimi koraki. 

Po besedah vodje zavoda Miloša Sagadina je 
drsališče s sintetičnim ledom slovenska novost, 
ki ga lahko v zelo kratkem času postavijo v vsak 
prostor in ob vsakem letnem času. Tako tovrstna 
rekreacija ne bo več domena le večjih krajev.

»Podlaga za drsališče so drsne plošče iz 
sintetičnega materiala polietilena, ki omogo-
čajo izvedbo drsališča v kakršnihkoli vremen-
skih razmerah. Drsališča ne zahteva nobenih 
kemikalij in strupenih tekočin, s katerimi bi za-
gotovili drsnost površine. To pomeni, da je dr-
sna površina za uporabo pripravljena 24 ur na 
dan sedem dni v tednu, razlika v drsnosti na-
ravnega in umetnega ledu pa je minimalna. Dr-
snost zagotavlja kombinacija posebnih sesta-

vin in olj, vgrajenih v površino,« je ob promo-
ciji na Rečici med drugim pojasnil Sagadin in 
poudaril, da lahko pridejo v vsako šolo ali vas. 
Te podlage se lahko uporabljajo le v rekreativ-

ne, vadbene in zabavne namene, predvsem pa 
je umetna podlaga odlično nadomestilo za na-
ravni led v poletnem obdobju. 

Marija Šukalo
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JAVNI VZGOJNO-IZOBRAŽEVALNI ZAVOD MOZIRJE

Vrtec se predstavi
Uraden, nesimpatičen naziv JVIZ 

(javni vzgojno-izobraževalni zavod) 
Mozirje OE Vrtec Mozirje nakazuje, 
da smo del zavoda, znotraj katere-
ga sta dve, dokaj samostojni orga-
nizacijski enoti – OE Vrtec Mozirje in 
OE Osnovna šola Rečica ob Savinji. 
Vrtec Mozirje združuje še dve loka-
cijski delovni enoti, ki se nahajata v 
Mozirju in na Rečici ob Savinji. 

Smo edini javni samostojni vr-
tec v dolini s sedežem uprave vrtca 
in zavoda v Mozirju. V šolskem letu 
2011/12 imamo v Mozirju prosto-
ra za 185 otrok, ki so razporejeni 
v deset oddelkov, na Rečici pa 89 
otrok v petih oddelkih. Skupno ima-
mo torej 274 otrok oziroma znotraj 
tega števila še nekaj razpoložljivih 
prostih mest. Poslujemo v skladu s 
potrebami delavnika staršev, ki je v 
zadnjem času zelo raznolik, ima-
mo pa organiziran tudi oddelek po-
daljšanega bivanja otrok v popol-
danskem času tja do 20. ure oziro-
ma dlje, če je to potrebno. Naš do-
poldanski delavnik, znotraj katere-

ga ima vsak otrok pravico do de-
veturnega bivanja, obsega že sko-
raj enajst ur. 

Od leta 2009 dalje se je vpis 
otrok v vrtec povečeval v večji me-
ri zaradi potrebe vključevanja otrok 
v vrtec, manj pa zaradi povečane-
ga števila rojstev. Tako smo se v za-
dnjih treh letih širili tudi prostorsko, 
kar sta zagotovili Občini Mozirje in 
Rečica ob Savinji, ki sta lastnici vrt-
ca. V obeh enotah vrtca smo prido-
bili po dve igralnici in se torej pove-
čali kar za štiri oddelke.

Vrtec je kraj skupnega življenja 
otrok in odraslih. Nacionalni doku-
ment Kurikulum, po katerem pote-
ka življenje v vrtcu, mora biti za raz-
liko od družine profesionalno orga-
niziran in izvajan, da nudi otrokom 
pogoje za razvoj raznolikih funkcij 
in potencialnih sposobnosti. Na-
ravnani smo na ustvarjanje kako-
vostnih pogojev za igro in učenje 
otrok in sledimo kontinuiteti dose-
ženega iz preteklih let. Naš cilj je 
ustvarjati vrtec, ki bo po svoji kako-

vosti prepoznaven v ožjem kot tudi 
širšem okolju. Kakovost merimo s 
pedagoškim procesom, ki je osre-
dotočen na otroka in mu omogoča 
možnost izbire, uresničevanje indi-
vidualnosti, samostojnosti, sožitja 
v skupini, aktivne igre in izkušenj-
skega učenja. Zavedamo se, da 
smo pri tem ključni nosilci odrasli, 

ki s svojim vedenjem in ravnanjem 
predstavljamo identifikacijski vzor 
za otroke, hkrati pa ustvarjamo po-
zitivno organizacijsko kulturo, vre-
dno zaupanja tudi med starši. 

Naši programi so dostopni vsem 
otrokom od enajstega meseca sta-
rosti do vstopa v šolo, tudi otro-
kom s posebnimi potrebami. Nudi-
mo dnevni deveturni program biva-
nja otrok v vrtcu pa tudi poldnev-
ni program in različne oblike doda-
tnih ter obogatitvenih dejavnosti, se 
vključujemo v različne republiške in 
mednarodne projekte in se kot aktiv-
ni sodelavci dokazujemo s prime-
ri dobre prakse prav tako na posve-
tih državnega in mednarodnega ni-
voja. 

Naša vizija je usmerjena v ustvar-
janje pogojev, da z znanjem, izku-
šnjami in odgovornostjo nudimo 
otrokom varno in kvalitetno otroštvo, 
ki jim bo dobra popotnica v nadalj-
njem življenju. Za dosego tako široko 
začrtane vizije je potreben trud vsa-
kega posameznika, posluh ustano-
viteljic, razvoj partnerskega odnosa 
s starši in zastavljanje konkretnih ci-
ljev, katerih realizacija se odraža po-
stopno skozi daljše obdobje.

Ana Rebernik, ravnateljica

STRELSKO DRUŠTVO MOZIRJE

V vodstvu Žehelj 
in SD Mozirje 1 
Prejšnji petek se je nadaljevala strelska liga 

z zračno puško s šestim krogom. Tekmovanje v 
organizaciji Strelskega društva Mozirje je priva-
bilo skoraj 30 strelcev iz zgornjesavinjskih strel-
skih društev.

Med posamezniki tokrat ni zmagal Dušan Že-
helj iz Strelskega društva Gornji Grad. Kljub te-
mu zanesljivo vodi v konkurenci posamezni-
kov, kjer se bo upoštevalo pet najboljših izidov 
vsakega strelca. Drugi je trenutno Peter Bezov-
šek tesno pred Juretom Žoharjem iz SD Mozirje. 
Prav slednji je najbolj zaslužen, da njegova eki-
pa SD Mozirje 1 vodi na ekipni lestvici pred dru-
go ekipo SD Mozirje in prvo ekipo SD Gonji Grad.

Liga se nadaljuje danes ob 17. uri na mozir-
skem strelišču.

Roman Mežnar

FUTSAL TURNIR MLADIH V NAZARJAH

Dobovec na dobri poti do novega 
naslova

Mladi Nazarčani so se dobro upirali favoriziranemu Dobovcu. (Foto: Franjo Pukart) 

Rezultati futsal turnirja: Nazarje Glin : Veplas 
Velenje 3:2, Dobovec Trgovine Jager : Sevnica 
2:0, Nazarje Glin : Kebelj 0:4, Veplas Velenje : 
Sevnica 3:6, Dobovec Trgovine Jager : Nazarje 
Glin 3:2, Kebelj : Veplas Velenje 6:0.

Klub malega nogometa Nazarje je gostil 5. 
turnir državnega prvenstva selekcij U-18, na ka-
terem so poleg mladih domačinov nastopile še 
ekipe Dobovec Trgovine Jager, Veplast Velenje, 
Kebelj in Sevnica. Po igri sodeč so največ poka-
zali aktualni državni prvaki iz Rogatca, ki se jim 

je tokrat presenetljivo dobro upirala predvsem 
domača ekipa. Po desetih tekmah in devetih 
osvojenih točkah si Nazarčani delijo šesto me-
sto v skupinskem delu, konec januarja pa jih ča-
ka še turnir v Slovenski Bistrici. 

Franjo Pukart
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Č R N A   K R O N I K A

Naročniki Savinjskih novic
imajo 15% POPUST

pri objavah zahval in čestitk.

• PREPIR ZARADI NEDOREČENE DELITVE PREMOŽENJA
Mozirje: 2. januarja popoldan so bili na Policijski postaji Mozirje 

obveščeni o kršitvi javnega rega in miru v stanovanjski hiši v Mozir-
ju. Do spora med zakoncema je prišlo zaradi nedorečene delitve pre-
moženja. Moškemu kršitelju je bil izdan plačilni nalog.

• POSKUS VLOMA V LOKAL
Šmihel: V noči na 4. januar je neznani storilec poskušal vlomiti v 

gostinski lokal Baza bar v Šmihelu. V notranjost lokala ni prišel. Za 
storilcem policisti zbirajo obvestila. 

• NEZNANEC UKRADEL KARTICE IN RECEPTE
Mozirje: 4. januarja zjutraj je bil dežurni policist obveščen o ta-

tvini zdravstvenih kartic in receptov pacientov iz čakalnice v mozir-
skem zdravstvenem domu. Neznani storilec je izvršil tatvino kar-
tic in receptov, katere zdravstveno osebje pusti v čakalnici za pa-
ciente. 

• NASILJE ZARADI ALKOHOLA IN LJUBOSUMJA 
Luče: 4. januarja je bil dežurni policist obveščen o družinskem na-

silju na območju občine Luče. Policisti so z zbiranjem obvestil ugoto-
vili, da v družini prihaja predvsem do psihičnega nasilja zaradi pre-
komernega uživanja alkoholnih pijač in ljubosumja. 

• MOČAN VETER POVZROČAL ŠKODO
Okonina, Ljubno: 6. januarja okoli polnoči je v Okonini močan ve-

ter razkril del strehe objekta, opeka, ki je padla s strehe, pa je poško-
dovala gasilsko vozilo. Gasilci PGD Okonina so streho ponovno pre-
krili z opeko.

Ob 20.27 je bilo na območju občine Ljubno zaradi močnega ve-
tra v izpadu 14 transformatorskih postaj. Delavci Elektra Celje so ne-
kaj okvar odpravili v poznih večernih urah. Veter je podrl nekaj elek-
tričnih drogov ter posamezna drevesa in veje na električne vodnike, 
brez elektrike je bilo okoli 143 odjemalcev, v glavnem v višje ležečih 
in redkeje naseljenih predelih občine.

Ob 22.24 je v naselju Okonina večje drevo padlo na streho stano-
vanjske hiše in jo delno poškodovalo. Gasilci PGD Okonina so zava-
rovali kraj dogodka in ga razsvetlili, zaprli lokalno cesto in z zahtev-
nim tehničnim posegom razžagali in odstranili podrto drevo.

Mozirje, Rečica, Luče: 7. januarja zjutraj je v Radegundi močan 
veter podrl električne drogove. Brez oskrbe z električno energijo je bi-
lo 214 odjemalcev. Dežurni delavci Elektra Celje so okvare odpravi-
li do 12. ure.

Ob 6.41 je na območju naselij Poljane in Dol-Suha v občini Rečica 
ob Savinji zaradi močnega vetra, ki je podrl električne drogove, pri-
šlo do prekinitve oskrbe z električno energijo 19 odjemalcem. Dežur-
ni delavci Elektra Celje so okvare odpravili do 12. ure.

Ob 0.30 je na območju Podvolovljeka v občini Luče, zaradi moč-
nega vetra ter posledično okvar na električnem omrežju, brez elek-
trike ostalo okoli 161 odjemalcev. Delavci Elektra so poškodovano 
omrežje popravili ob 7. uri.

• ZASEGLI OSEBNA AVTOMOBILA
Policisti so v preteklem tednu zaradi vožnje pod vplivom alkohola 

pridržali štiri voznike in zasegli dva osebna avtomobila.

1. SLOVENSKA FUTSAL LIGA – 14. KROG

Škofijska končnica v režiji 
Blaža Metulja

Tomi Press Bronx : KMN Nazarje Glin 
2:3 (1:1)

Sreča spremlja hrabre in konč-
no se je nasmehnila tudi »grašča-
kom«, ki so v sami končnici izredno 
pomembne zadnje tekme drugega 
dela prvenstva pri Bronxih v Škofi-
jah osvojili popoln komplet točk in 
se tako utrdili na petem mestu pr-
venstvene lestvice. Ali bo pet točk 
prednosti dovolj za zagotovitev te 
pozicije ob koncu, bo pokazal tretji 
krog, ki se po vnaprej izžrebanem 
razporedu začne že danes z gosto-
vanjem »graščakov« v Tolminu.

Športna dvorana v Škofijah pri 
Kopru je vnovič gostila pravo pr-
venstveno tekmo dveh enakovre-
dnih ekip, ki po imenih sodeč to 
vendarle naj ne bi bile. Primorci 
imajo v svojih vrstah sama zvene-
ča imena bivših in sedanjih repre-

zentantov, Zgornjesavinjčane pa 
ob kombinaciji izkušenj in mlado-
sti krasi predvsem nepopustljiva 
in srčna borba do zadnjega atoma 
moči. Čeprav jim do sedaj končni-
ce niso bile najbolj pisane na kožo 
in so nekaj tekem izgubili prav v za-
dnjih minutah, se je tokrat le obrni-
lo drugače. Škofjoti, ki so dvakrat 
povedli, so imeli ob dosojenem 
»penalu« sredi drugega polčasa 
vse niti zmage v svojih rokah, to-
da izvrstni nazarski vratar Ortar je 
obranil strel z bele točke, najboljši 
strelec prvenstva Blaž Metulj pa v 
nadaljevanju najprej rezultat ize-
načil, v zadnji minuti pa s strelom 
z desetih metrov še zapečatil uso-
do gostiteljev.

Danes se torej začenja tretji krog 
rednega dela prvenstva in gosto-
vanje Nazarčanov v Posočju, v pe-
tek, 20. januarja, pa doma gostijo 
Oplast Kobarid.

Goran Stanič, trener KMN Tomi 
Press Bronx: »Trenutno stanje je ta-
ko, da za kaj več niti nismo sposob-
ni. Pokamo po šivih in vprašanje je, 
kako bo naprej.«

Ilija Pezič, trener KMN Nazarje 
Glin: »Računali smo na točko, pri-
šli smo do treh. Borili smo se na 
vso moč, od sebe smo dali 200 
procentov tega, kar zmoremo. Na 
tem mestu moram pohvaliti naše-
ga vratarja Petra Ortarja. Celo se-
zono brani odlično, danes je bil iz-
jemen in res si zasluži poziv v re-
prezentanco.«

Franjo Pukart

Strelci: 1:0 Osojnik (15), 1:1 D. Kugler (16), 2:1 Osojnik (23), 2:2 Metulj 
(28), 2:3 Metulj (40) 10 m.

Rumeni karton: D. Kugler, Banovšek (Nazarje Glin), Hrvatin (Tomi Press 
Bronx).

Rdeči karton: Hrvatin, Šmon (Tomi Press Bronx) 
Rezultati 14. kroga: 
Tomi Press Bronx : Nazarje Glin 2:3, Kix Ajdovščina : Casino Safir 2:3, 

Puntar : Oplast Kobarid 2:2, Dobovec Trgovine Jager : Predilnica Litija 2:3.
Lestvica po 14. krogih: 1. Predilnica Litija 37, 2. Dobovec Trgovine Jager 

29, 3. Oplast Kobarid 26, 4. Puntar 25, 5. Nazarje Glin 16, 6. Tomi Press 
Bronx 11, 7. Kix Ajdovščina 11, 8. Casino Safir 7.

Strelci: 17 Blaž Metulj (Nazarje Glin), 14 Damir Pertič (Predilnica Litija), 
13 Jani Ručna (Puntar), 12 Igor Osredkar (Predilnica Litija) …

Najboljši strelec prvenstva Blaž 
Metulj (foto: PK)
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Šport, Pisma bralcev, Zahvale

Kogar nosiš v srcu, 
ta ne umre,
ostaja ljubezen in spomin
na skupne dni,
ostaja upanje na snidenje
tam nad zvezdami.

V SPOMIN
te dni mineva 10 let, odkar nas je zapustila

Marija KERZNAR
Vrbočka mama

15.9.1923 – 11.1.2002

Hvala vsem, ki se je radi spominjate.

Vsi njeni

Spoštovani!
Kaj lahko naredite v vašem de-

lovnem okolju z vašim znanjem in 
voljo, proti teptanju pravne države 
in pokvarjenosti?

1. Od sredine leta 2008 dobiva-
jo občani Občine Luče, ki niso pri-
ključeni na javni vodovod račune, 
na katerih jih javno podjetje Ko-
munala Mozirje bremeni izključ-
no za dajatev in davek na dodano 
vrednost in pri tem navaja Uredbo 
(U.l.št.123/2004, 142/2004, po-
pr. 68/2005, 77/2006, 71/2007 
in 85/2008), ki je veljala do 
17.12.2009, v nadaljevanju sta-
ra Uredba ter račune z izključno 
samo dajatvijo in pri tem navaja 
Uredbo, ki velja od 18.12.2009 (U.l. 
Št. 104/2009, popr. 14/2010), v 
nadaljevanju nova Uredba. 

2. Vlada Republike Slovenije je s 
svojo suvereno pravico z Uredba-
ma v skladu s pravom predpisa-
la indirektno dajatev, kar je razvi-
dno iz dejstva, da je zavezanec za 
dajatev do 17.12.2009 javno pod-
jetje, po 18.12.2009 je javno pod-
jetje plačnik dajatev, zavezanci pa 
so stanovalci v objektu, ki je priklju-
čen na javni vodovod, torej uporab-
niki pitne vode. S prenosom zave-
zanosti je dajatev še vedno indirek-
tna, (država dajatev pobira indirek-
tno preko gospodarskega subjek-
ta) saj 12. člen nove Uredbe na-
tančno določa kdaj nastane komu-
nalna odpadna voda. V stari Ured-
bi nastanek komunalne odpadne 

vode določa 10. člen. 
3. Z navedenima členoma sta 

tako stara, kot nova Uredba, skla-
dni z Zakonom o varstvu okolja, ki 
v 112. členu določa, da je povzro-
čitelj onesnaževanja dolžan pla-
čati okoljske dajatve. Zakon o var-
stvu okolja ne določa, da je življe-
nje onesnaževalec okolja, to bi bi-
lo v nasprotju z etiko in pravom, za-
to je v Uredbah dajatev zaradi od-
vajanja komunalnih odpadnih vod, 
vezana na oskrbo s pitno vodo. Pi-
tna voda je narejena in po predpi-
sih kontrolirana dobrina, temelj za 
zdravje občanov.

4. Uredbi sta skladni s Pravilni-
kom o metodologiji oblikovanja 
cen storitev občinskih gospodar-
skih javnih služb varstva okolja, v 
nadaljevanju Pravilnik (Uradni list 
RS, št. 63/2009), ki določa, da ce-
no storitve javne službe odvaja-
nja in čiščenja komunalne in pa-
davinske vode sestavlja: omrežni-
na, stroški izvajanja storitev in stro-
ški okoljske dajatve, ki se pri kalku-
laciji cene in na računu prikazuje-
jo ločeno. 

5. Uredbi sta skladni z Zakonom o 
davku na dodano vrednost saj je Ko-
munala Mozirje d.o.o. s št. ID za DDV: 
SI 25344650 zavezanec za DDV. 
Obvezne podatke na računu za za-
vezance predpisuje 82. člen ZDDV 
po katerem mora Komunala Mozir-
je na računu navesti količino in vrsto 
dobavljenega blaga oziroma obseg 
in vrsto opravljenih storitev. 

Uredbi sta skladni z najnižjim 
predpisom, to je s Pravilnikom in z 
neposredno nadrejenim Zakonom 
o varstvu okolja ter z Zakonom o 
davku na dodano vrednost. V no-
benem primeru skladnost ni vpra-
šljiva, saj Vlada predpisuje indirek-
tno dajatev, ki je vezana na dobavo 
blaga oziroma opravljeno storitev. 

Komunala Mozirje samovolj-
no prekvalificira indirektno dajatev 
v direktno (brez odločbe, ki zave-
zancu odmerja direktne dajatve) 
in s tem, pri opravljanju gospodar-
ske dejavnosti izrabi svoj položaj 
in prestopi meje svojih pravic z na-
menom, da bi sebi ali komu druge-
mu pridobila premoženjsko korist 
ali povzročila premoženjsko ško-
do, kar je kaznivo po 244. členu 
Kazenskega zakonika. 

Dajatve pobira v nasprotju z 
Uredbo na katero se sklicuje, v na-
sprotju z ZDDV, katerega zaveza-
nec je, v nasprotju z ZVO in Pravil-
nikom. Pri tem gre za sum golju-
fije po 217 členu KZ. Poleg tega s 
teptanjem prava vnaša zmedo v 
pravno ureditev Republike Sloveni-
je, kar neposredno občutijo obča-
ni ter občine, ki so soustanovitelji-
ce podjetja. 

Komunala Mozirje nakazuje da-
jatev na račun občin, vendar prika-
že izgubo pri poslovanju, ki jo po-
krivajo občine. Župani so talci jav-
nega podjetja med tem, ko je del 
občanov brezpravna raja. Na do-
bavo blaga ali opravljene storitve 
se ni mogoče pritožiti, ker ne ob-
stajajo. Račune je mogoče zavra-

čati, kar pripelje do izvršbe. Okraj-
no sodišče v Ljubljani, oddelek za 
verodostojno listino verjame, da je 
podjetje predložilo račune (odpr-
te postavke), ki so skladni z ZDDV, 
ZVO, Uredbo in Pravilnikom. Komu-
nala Mozirje navaja, da njeni raču-
ni vsebujejo vse potrebne zahteva-
ne elemente iz katerih je jasno raz-
vidna pravna osnova ter vsebinska 
in rokovna obveznost stranke za 
plačilo računov. Pri tem pa se pod-
jetje ne sklicuje na predpise kot so: 
Pravilnik in ZDDV, temveč se krivo 
izpoveduje in s tem krši 289. člen 
KZ – saj se pri dokazovanju z za-
slišanjem strank v pravdnem, ne-
pravdnem, izvršilnem ali uprav-
nem postopku po krivem izpove, in 
sodišče na to izpovedbo opre svo-
jo odločbo v postopku. 

S kančkom domišljije si lahko 
predstavljamo prihodnost Sloveni-
je. Gospodarski subjekti bodo po-
birali direktne dajatve, brez dobave 
blaga ali opravljenih storitev. Tržili 
bodo izključno samo dajatve! 

Kako bomo imenovali državo s 
pravno ureditvijo, ki to omogoča? 
Predlagam, da se ureditev imenu-
je butalkomunizem. Značilnost bu-
talkomunizma je izražena v lastni-
štvu. Občine so lastniki gospodar-
skih subjektov in le ti, za občine po-
birajo direktne dajatve. Pred nami 
je svetla prihodnost!

Lep pozdrav!
Stane Čermelj

Podvolovljek 41
3334 Luče 

e. mail: cermelj@yahoo.com

3. DRŽAVNA LIGA V INLINE HOKEJU

Lučani na pragu zmage 
proti vodilni ekipi

V petek so člani Hokejskega dru-
štva Luče v Lukovici igrali zanje ze-
lo težko tekmo z vodilnimi na lestvi-
ci, ekipo Hokejskega kluba Prevoje. 
Lučani so bili do zadnje četrtine na 
pragu velikega presenečenja, kajti 
proti Prevojam so vodili s 5:3. Dolga 
klop nasprotnika, ki je na tekmo pri-
peljal 15 igralcev, Lučani le sedem, 
je bila razlog, da so Prevojčani pred 
koncem tekme izenačili rezultat. 

V zadnji sekundi je imel najbolj-
ši lučki strelec Jaka Breznik prilo-
žnost za izenačenje, a je na žalost 
Lučanov vratar strel ubranil. Bre-
znik je na tekmi dosegel tri gole in 
podajo, izkazal se je tudi lučki vra-

tar Gašper Žagar. 
Zaradi neodločenega rezultata 

so sledili po trije kazenski streli za 
obe ekipi. Pri teh se je športna sre-
ča nagnila na stran ekipe Prevoj, 
ki je dala en zadetek, Lučani no-
benega. Kljub temu so lučki hoke-
jisti zadovoljni z osvojeno točko, ki 
jim še vedno daje upanje na uvr-
stitev v končnico prvenstva. Na le-
stvici ostajajo šesti z minimalnim 
zaostankom za vodilnimi ekipami. 
To soboto zvečer ekipo Luč v Hor-
julu čaka zahtevno gostovanje z 
drugo- in četrtouvrščeno ekipo na 
lestvici.

Štefka Sem
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Zahvale, Oglasi

Ni več trpljenja, ne bolečine.
Srce je trudno končalo svoj boj.

ZAHVALA
Ob izgubi naše mame, tašče, stare mame in prababice

Marije ŽUNTAR
1927 – 2012

se zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, prijateljem in znan-
cem, ki ste nam izrazili ustna in pisna sožalja, darovali za svete maše, 
sveče in cvetje.

Zahvaljujemo se sestri Sonji za obiske na domu, gospodu župniku 
Fonziju, ministrantom, pogrebcem, pogrebni službi Morana, Marjanu 
in vsem, ki ste nam v teh težkih trenutkih pomagali in z nami soču-
stvovali.

Hvala vsem, ki jih nismo posebej imenovali in ste jo pospremili na 
njeni zadnji poti.

Vsi njeni

Vsemogočni naj da
večno Ti veselje,
ker življenje Tvoje je bilo trpljenje.

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja,
utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.
Zato pot nas vodi tja,
kjer sredi tišine spiš,
a v naših srcih ti živiš.

ZAHVALA

ob izgubi dragega brata

Jožeta ŠPENDETA
iz Nazarij

23.3.1956 – 28.12.2011

Hvala vsem, ki ste mu kdajkoli kakorkoli pomagali, in tudi vsem, ki 
so ga spremljali na zadnji poti.

Brat Franc in sestra Marija

ZAHVALA

Mirko BREZNIK
1.7.1944 – 24.12.2011

Ob boleči izgubi našega ljubega moža, očeta in dedka se iskreno za-
hvaljujemo vsem sorodnikom in sosedom za nesebično pomoč in mo-
ralno podporo.

Hvala dr. Leskovšku in sestrama za dolgoletno zdravljenje. Hvala 
bolnici Celje. Hvala vsem za svete maše, molitve, sveče in cvetje. Hva-
la župniku Sandiju za lepo opravljen pogreb.

Hvala gasilcem PGD Mozirje za pomoč pri pogrebu in ostalim ga-
silskim društvom, ki so ga spremljali na njegovi zadnji poti. Hvala go-
vorniku Romanu Čretniku st. za lep govor in pevcem za lepo petje. 
Hvala mozirskim pustnakom.

Hvala Morani za opravljeno delo in gospodu Marjanu in vsem, ki 
ste se od njega poslovili v tako velikem številu.

Vsi njegovi

Ob boleči izgubi dragega moža, ata in starega ata

Franca MATKA
iz Varpolj

1.6.1926 - 2.1.2012

Iz srca se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znancem in 
sosedom za vso pomoč v težkih trenutkih, ki ste z nami čutili vso bole-
čino, in vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala za da-
rovane svete maše, sveče ter pisna in ustna sožalja. 

Zahvala g. župniku Jožetu Vratanarju in diakonu Stanku Čeplaku za 
lepo opravljen obred.

Hvala gasilcem, pevcem, govornikom in pogrebni službi Morana.

Žalujoči domači
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Za razvedrilo

(Foto: ŠS)

HITI POČASI – TUDI POD KOVTROM
Gospa Sivec (Martina Letonje): »Naj vam pomagam, da se čim 

prej maščujeva mojemu možu!«
Dekorater Črt (Jakob Oblak): »Nič hitet; maščevanje je sladko, 

sladke stvari pa je treba uživati počasi!«

PEČEN ZAMRZNJEN KOSTANJ
Ranko Momčilovič (desno): »Branko, kako si kaj zadnje čase?«
Branko Gostečnik, zadimljeni pek kostanja: »Kh, kh, kh. Dokler 

nisem dvignil pokrova kotla, kh, sem bil kar v redu, kh, kh. Od kod 
pa ti?«

Ranko: »Sledil sem apaškim dimnim signalom, ki so klicali na po-
moč, in prišel do tebe.«

KLOBUK ZA SLOVENSKI OKTET
Popularni zgornjesavinjski pastir Franjo Marovt »Klobučnik« (de-

sno), ki je modeliral ter sešil že petsto in en klobuk, je pred dnevi spet 
udaril. Tokrat je posadil goveji klobuk na glavo popularnega glasbe-
nega pedagoga in tenorista Marjana Trčka (Slovenski oktet). Gore-
njec je bil tako presenečen, ker mu klobuka ni bilo treba plačati, da 
je Marovtu pustil plačati tudi pijačo.

(Foto: ML)

(Foto: CMS)

(Foto: JM)
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Križanka, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 3. številki SN

2012

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

MINI SLOVARČEK
KEATS – John, angleški pesnik
KOG – kraj v Slovenskih goricah

V knjigi je napisano, da najprej prečkaš puščavo,  
nato pa …

avtor 
P. L.

NAVODILO  
ZA DELO KUVERTA VESOLJSKI 

IZSTRELKI

PRETIRANO 
PORABLJAN
JE DOBRIN 
(EKSPR.)

TRENUTEK

SEVER 
(ANG.)

OBRI

POLOŽITEV 
TRUPLA V 
ZEMLJO

3,14...

POKRIVALO 
BREZ  

KRAJEVCEV

3K ODPOVED 
SAMEMU 

SEBI

ZNESEK 
DRŽAVI 
ZA DOL. 

STORITEV

PREMAZ  
ZA LES

NEKDANJI 
SLOVENSKI 

TOLAR
SREBRO

APETIT

GRM Z 
LEŠNIKI

ABORTUS

ŠPANSKA 
PRINCESA

AFRIŠKI 
VELETOK

PREBIVALKE 
ARAGONIJE

JANKO PAJK

KMEČKO 
VOZILO

PRI
VLAČNOST

JOSIP IPAVEC

BENEŠKI 
POGLAVAR

TOVARNA V 
ZAGORJU

ZAČRTANA 
POT

SREDIŠČE 
VRTENJA

KRAJ PRI 
LJUBLJANI

ROGER 
MOORE

DVO
VRSTIČNA 

KITICA

NAJVEČJA 
ZVEZNA 

DRŽAVA V 
ZDA

DETE

JAPONSKI 
AVTO

LITINA

KRAJ PRI 
LJUBLJANI

ODRSKO 
GLASBENO 

DELO

VLADIMIR 
LAKOVIČ

ANGLEŠKI 
IGRALEC 
(HUGH)

PETER 
JAMBREK

ŽLEB V  
DESKI

ZAGREBŠKO 
POKO

PALIŠČE
ZGORNJI  

DEL GLAVE

OBUVALO 
(REDKO)

PRSI  
(POG.)

KRAJ V SL. 
GORICAH

PRIPRAVA 
ZA DVIGANJE 

SIDRA

ANGLEŠKI 
PESNIK 
(JOHN)
TANTAL

ENOMOTOR
NO LETALO 

(ŽARG.)

SLOVENSKI  
IGRALEC 
ULAGA

ANGLEŠKA 
PISATELJICA 

CHRISTIE

REŠITEV PREJŠNJE KRIŽANKE

Oprosti, kolega, ampak moj šef ne želi ...

avtor
P. L.

NEREALNA 
PREDSTAVA

NASPROTNIK 
(STAR.) LUTECIJ

AMERIŠKI 
IGRALEC 

ARKIN

AMERIŠKI 
ASTRONOM 

(GEORGE 
ELLERY)

UPLAHNITEV 
(REDKO)

ŠKIS, MOND, 
PAGAT

VINKO 
OŠLAK

ALUMINIJ

EVA ČERNE

GL. MESTO 
GRČIJE

NAMIZNO 
PREGRIN-

JALO

IME ZA 
EVROPO

RIMSKI 
SLOVNIČAR

3K RUDAR 
(POG.)

JEZIK PREB. 
SKRAJNEGA 

SEVERA 
EVROPE

JED IZ 
RAZLIČNIH 

ŽIVIL

MORALA

DELO BREZ 
UMET. VRED.

SOCIALNI 
DEMOKRATI
AMERIŠKI 
ROCKER 
COOPER

GLAS TOKA 
VODE

SEVERNO-
ATL. VOJ. 

PAKT
AFR. ETN. 

SKUP.

PUŠČAVA 
V JZ AFRIKI

NEKDANJI 
PREDSEDNIK 

KUČAN

KRAJ PRI 
GORNJI 

RADGONI

JAP. REŽIS. 
KUROSAWA
GOVORNIK 
(REDKO)

KRATEK, 
MOČEN GLAS

ORGAN VOHA
GLAVNO 
MESTO 
MALIJA

BRITANSKI 
GLASBENIK 

STEVENS
SNEŽNI PLAZ

3K
KDOR KAJ 

NABIRA
ZNAMKA 

AM. FOTO. 
FILMOV

NEKDANJI 
NOGOMETAŠ 

(GREGOR)

KLAVDIJA 
ŠUMRADA

GRŠKA 
POKRAJINA

KRAJ PRI 
DOMŽALAH

EDVARD 
ŽITNIK

VPLIV NA 
ODLOČITEV

KRUŠNI OČE

LJUBLJANSKI 
PARK

INDUSTR. 
RASTLINA

DIHALNI 
ORGAN

REZULTAT

ELDA VILER

TOLSTOJEV 
ROMAN

TOP

PLENILSKI 
KUŠČAR, 

PODOBEN 
ZMAJU

U P L A H
T R U L A
V O A L
A T E N E

P R I Č
N R A V S D

K L O K O T N A T O
N A M I B M I L A N
A P A Č E A K I R A
P O K N O S C A T
N A B I R A L E C

K Š A H A J A E Ž
O Č I M T I V O L I
D I H A L O I Z I D
A N A K A R E N I N A
K A N O N V A R A N
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Petek,
13. januar

ob 10.00. Dom kulture Nazarje
Predavanje Kako se izogniti gensko spremenjenim 
organizmom (GSO) v kmetijstvu in prehrani?
ob 16.30. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: O lačni lisici
ob 17.00. Strelišče v Mozirju
7. krog strelske lige z zračno puško
ob 18.00. Kulturni dom Ljubno ob Savinji
Predavanje dr. Karla Gržana: V iskanju harmonije 
odnosov
ob 20.00. Golte
Snemanje oddaje Na zdravje!

Sobota,
14. januar

ob 10.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma: Nazarje Input : Parklji B (kadeti)

Nedelja, 
15. januar

ob 15.00. Cerkev sv. Martina v Šmartnem ob Dreti
Božično-novoletni koncert KD Lipa Šmartno ob Dreti
ob 17.00. Kulturni dom Mozirje
Gledališka igra Spusti me pod kovter, gospa Sivec 

Torek,
17. januar

ob 17.00. Knjižnica Luče
Ura pravljic: Najmanjši medvedek
ob 17.00. Knjižnica Solčava
Ura pravljic: Pogumni pingvinček

Sreda,
18. januar

ob 17.00. Knjižnica Ljubno
Ura pravljic: Ojoj, Boris!
ob 18.00. Gostišče Grad Vrbovec
Planinski večeri - Avguštin Aleksander: Podvodni svet

Petek, 
20. januar

ob 19.00. Športna dvorana Mozirje
Koncert ob 10-letnici Suške bande

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi 

Napovednik dogodkov MORDA STE ISKALI PRAV TO

ZAPOSLIMO NATAKARJA/NATAKARICO 
za nedoločen čas. HOTEL PLESNIK, LOGARSKA DOLINA – telefon: 

041-746-000. 
Plesnik d.o.o., Logarska dolina 10, 3335 Solčava.

SKI BOARD SERVIS TEVČ 
Popravilo smuči, boardov, pancerjev in ostale opreme. Ročno ali 

strojno. Posredništvo za Fischer in komisijska prodaja. Tel. 041/529-
063.

Vinko Tevč s.p., Praprotnikova 6, Mozirje.

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 

dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; Br-
lec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

MONTAŽA SATELITSKIH SISTEMOV – POP TV IN A 
KANAL

Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelitskih 
sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

VSE VRSTE IZKOPOV
za novogradnje, ceste, dvorišča, rušenje objektov in odvoz ruševin, 

izgradnja greznih jam, izposoja kompresorja. Gsm 041/631-395.
TGM Janžovnik Aleš s.p., Zavodice 1, 3331 Nazarje.

STEKLARSTVO M Mozirje
Okvirjanje slik, termopan stekla, namizne plošče, ogledala, var-

nostna stekla, profilna (kopelit) stekla, senčila (žaluzije), predelava 
starih okenskih kril v termopan izvedbo, izbočena nadzorna ogledala 
(za trgovine, lokale), izbočena cestna ogledala ... gsm 051/396-269, 
faks: 03/584-11-49.

Jaka Marolt s.p., Mlinska pot 2a, 3330 Mozirje.

POTREBUJETE PESEK ALI GRAMOZ
Nudimo vam pesek za zidavo, omet, estrihe in beton, drobljenec za 

drenaže ter gramoz za ceste; gsm 041/651-196.
Terezija Burja s.p., Ter 69, 3333 Ljubno ob Savinji.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam mladičke mešanice nem-
ških ovčarjev; gsm 041/793-524.
Prodam kravo simentalko, brejo 6 
mesecev – tretjega teleta; tel. 583-
52-58.
Prodam telico sivko, brejo 8 mese-
cev, pašno; tel. 584-18-23.
Prodam teličko sr, staro 3 mesece; 
gsm 031/752-408.
Prodam prašiče od 30 – 70 kg, mo-
žna dostava; gsm 031/223-484.
Zajce za nadaljnjo rejo ali zakol pro-
dam; gsm 051/357-683.

DRUGO – PRODAM
Prodam orehovo deblo; gsm 
031/774-520.
Bale, okrogle, 14 komadov, prodam; 
gsm 041/209-090.
Prodam suhe okrogle bale, bukova 
drva v paleti; gsm 040/551-211.
Prodam litoželezne škarje za rezanje 
furnirja, digitalni prikaz širine odreza, 
d. 203 mm; gsm 031/780-372.
Prodam komplet: računalnik, LCD 

monitor, miško, tipkovnico; gsm 
031/477-271.
Prodam zelo ohranjeno kamp prikoli-
co; gsm 051/371-690.
Prodam puhalnik za seno v komple-
tu ter gumi voz; gsm 041/223-151.

VOZILA – PRODAM
Prodam VW passat, 1.9 TDI, letnik 
2002, zelo dobro ohranjen; gsm 
041/324-409.
Prodam renault twingo, letnik 2000, 
dobro ohranjen; gsm 031/776-732.

NEPREMIČNINE
Prodam hišo v centru Šmartnega ob 
Paki; informacije na gsm 041/602-
484.
Prodam novo, opremljeno dvosobno 
stanovanje v Gornjem Gradu, 52 m2; 
gsm 041/845-688.
Dvosobno stanovanje v okolici Mo-
zirja oddam; gsm 040/866-613.
V najem vzamem travnik s ko-
šnjo, relacija Ljubno – Rečica; gsm 
041/208-974.
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BABICA ZIMA GOSTILA OTROKE IN STARŠE V GORNJEM GRADU

Otroci odločili, vsi trije dobri možje ostanejo

Vsi trije decembrski možje so obiskali šolarje v Gornjem Gradu. 
(Fotodokumentacija OŠ Frana Kocbeka Gornji Grad)

Sedmo leto zapored so na zadnji delovni 
dan koledarskega leta na Osnovni šoli Frana 
Kocbeka Gornji Grad pripravili slovesno bo-
žično-novoletno prireditev z naslovom Iz pra-
zničnega škornja. Kot doslej se je v praznič-
nem programu predstavilo veliko učencev 
pevcev, recitatorjev, plesalcev in igralcev iz 
matične šole, obeh podružničnih šol in gor-
njegrajskega vrtca. 

položljivi prostor. Dogajanje je teklo na dveh 
ravneh, saj so bili pevski zbori na balkonu, 
ostali nastopajoči pa pod njim. Obiskoval-
ci so bolj kot prejšnja leta izražali zadovolj-

Pripravili so prikupen kulturni program, ki 
ga je povezovala babica Zima. Na obisk so 
prišli vsi trije decembrski možje, ki jih je na 
gornjegrajsko prireditev povabil sodnik. Poro-
ta naj bi namreč odločila o tem, kateri od njih 
se bo upokojil, saj so, po mnenju odraslih, tri-
je v tem času odločno preveč. Uspešno so se 
zagovarjali in izgovarjali, iz zadrege pa so jih 
rešili otroci z odločitvijo, da morajo ostati vsi 
trije še naprej. 

Posebnost letošnje prireditve je bila tudi ta, 
da se je dogajala v šolski telovadnici, za raz-
liko od prejšnjih let, ko je bila v dvorani kultur-
nega doma v Gornjem Gradu. Novi prostor je 
bil za učitelje in učence izziv, ki pa so ga odlič-
no premagali. Tako scena kot vezno besedilo 
prireditve sta bila odlično postavljena v raz-

stvo in navdušenje nad programom, kar je za-
gotovo nagrada za vse vloženo delo učencev 
in učiteljev.

Štefka Sem
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